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انتقاد نماینده مجلس از بی توجهی پایتخت انتقاد نماینده مجلس از بی توجهی پایتخت 
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مسکن، دغدغه اول مردم 
در بندرعباس 

رهبر انقلاب در دیدار وزیر، معاونان
 و مدیران وزارت اطلاعات:

تنها راه حل مشکلات
پایبندی به مبانی انقلاب است

هرمزگان در چنگال محرومیت
ضرورت توجه دولت به مشکلات استان

درشورای گفتگو دولت و بخش خصوصی 
اتاق بازرگانی هرمزگان تاکیدشد

درخواست های فعالان اقتصادی 
برای تسهیل فرآیندها

خوددرمانی؛ عادتی خطرناک خوددرمانی؛ عادتی خطرناک 
که جان ها را تهدید می کند که جان ها را تهدید می کند 
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اقدام ارزشمند آقای دادستان

 گروه سیاسی  // بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار وزیر، معاونان و مدیران وزارت اطلاعات که 
در تاریخ ۱ اسفند ۱۴۰۳ برگزار شده بود، امروز در 
محل همایش یادواره »شهدای جامعه اطلاعاتی و 
چهلمین سالروز تأسیس وزارت اطلاعات« منتشر 

شد.
   به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری؛ 
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، حفظ روحیه و 
رویکرد انقلابی در وزارت اطلاعات در طول ســالهای 
متمادی را از ویژگی ها و امتیازات ممتاز این وزارتخانه 
برشمردند و گفتند: وزارت اطلاعات مجموعه ای واقعاً 
انقلابی و پایبند به انقلاب اســت و همچنان که عناصر 

قدیمی ایــن وزارت، انقلابی ماندند، نیروهای جدید آن 
نیز در مسیر انقلاب حرکت می کنند که این نعمتی بزرگ 
است.ایشان، تنها راه حل و دریچه نورافشان کشور در برابر 
مشکلات را پایبندی به مبانی انقلاب خواندند و افزودند:  
رفع مشــکلات در هر یک از بخش هــای اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی و اجتماعی کشــور در گرو توکل به 
پــروردگار، پایبندی به اصول انقلاب و پیگیری مجدّانه 
برای تحقق طرح ها و قوانین خوب موجود در کشور و 
جبران عقب ماندگی ها است.حضرت آیت الله خامنه ای، 
برنامه ریزی برای انجام امور کشــور و حل مشکلات را 
بخشــی از اقدامات لازم و ضروری برشمردند و گفتند: 
آنچه مهم است، دستیابی به خروجی عینی و مطلوب است 

زیرا اگر نتیجه جلسات و برنامه ریزی ها و زمان بندی ها، 
محصول ملموس و مطلوب نباشد، فایده ای ندارد و نتیجه 
مطلوب هم هنگامی حاصل می شود که پیگیری مستمر 
وجود داشته باشد.رهبر انقلاب یکی از وظایف دستگاه 
اطلاعاتی را همکاری با دولت خواندند و گفتند: وزارت 
اطلاعات با همه دولت ها باید همکاری کامل داشته باشد 
تا دولت مســتقر بتواند وظیفه سنگین اداره کشور را به 
خوبی انجام دهد.حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان 
کردند: همکاری وزارت اطلاعــات با دولت به معنای 
انجام کار خوب اطلاعاتی است.ایشان همچنین با تأکید 
بر همکاری و هماهنگی دستگاههای اطلاعاتی با یکدیگر 
در همه سطوح، توجه ویژه مجموعه های اطلاعاتی به 
تزکیه اخلاقی و مســائل معنوی را نیز مهم و ضروری 
دانســتند.حضرت آیت الله خامنه ای، تجلی طراوت و 
نشاط انقلابی در راهپیمایی ۲۲ بهمن و به صحنه آمدن 
جوانان و نوجوانان برای دفاع از انقلاب با وجود حجم 
انبوه خصومت ها علیه نظام اسلامی را نشانه اراده پرورگار 
برای پیشرفت اسلام در بستر جمهوری اسلامی خواندند 
و افزودند: نمونه دیگری از بروز اراده الهی، تجمعات ضد 
صهیونیستی در اروپا و حتی آمریکا و افزایش چشمگیر 
حمایت افکار عمومی جهان از مردم فلســطین است.

در ابتدای این دیدار، حجت الاسلام والمسلمین خطیب 
وزیر اطلاعات، گزارشــی از عملکرد و برنامه های این 
وزارتخانه در خنثی سازی تهدیدهای امنیتی و ضربات به 

سرویس های جاسوسی متخاصم بیان کرد.
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مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان:

۶ هزار میلیارد از کارگاه های
 استان هرمزگان مطالبات داریم

امام جمعه بندرعباس:

دولت از سوءاستفاده های بازار 
جلوگیری کند 

گروه خبر // مدیر HSE و پدافند 
ســتاره  پالایشــگاه   غیرعامل 
بزرگترین   : خلیج فارس گفــت 
گازی  میعانــات  پالایشــگاه 
جهان با حفــظ افتخار مقتدرانه 
گذشــته،  ســنوات   برتــری 
ایمنی،  بهداشــت،  برتــر   رتبه 
محیط زیست و پدافند غیرعامل 
 شرکت های زیر مجموعه پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی ایران را 

از آن خود کرد.
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، 
مهــرداد دهــداری بــا اعــلام این 
 خبــر افزود: بــا ارزیابــی صورت 
 گرفته توسط شرکت ملی پالایش و پخش 
پالایشگاه  ایران،  نفتی  فرآورده های 
ســتاره خلیــج فارس توانســت با 
برتری ســنوات گذشــته،  حفــظ 
درخشش و اختلاف امتیاز چشمگیر 
 از دیگــر مجموعه هــا در تمامی 
 بخش ها، رتبه نخست بهداشت، ایمنی، 
محیط زیســت و پدافنــد غیرعامل 
 کشــور را کســب کنــد. وی بــا 
 بیــان اینکه ایــن دســتاورد نتیجه 
 ســال ها فرهنگ ســازی در ستاره 
خلیج فــارس اســت، ادامــه داد: 
 ایــن فرهنــگ ســازی از زمــان 
پیــش راه انــدازی و راه اندازی با 
سیاست گذاری، تدوین و پیاده سازی 

اســتراتژی های مربوطــه در تمامی 
ارکان این مجموعه نهادینه شــده و 
همواره بــر این باور بــوده ایم رتبه 
HSE و پدافند غیرعامل پالایشگاه 
ســتاره خلیج فارس پالایشــگاه را 
به اســتانداردهای جهانی ارتقا دهیم.
او ادامــه داد: با این نگاه، خودباوری 
و تکیه بر نیــروی متخصص داخلی 
 توانسته ایم طی ســالیان گذشته در
 ارزیابی ها همواره با اقتدار ســرآمد 
شرکت های زیر مجموعه پالایش و 
پخش کشور باشیم.وی افزود: ستاره 
پروژه های  اجــرای  با  فارس  خلیج 
نوآورانه در حــوزه HSE و پدافند 
عنوان  به  اســت  توانسته  غیرعامل، 
الگویی بــی بدیل و موفق در صنعت 
نفت مطرح شــود و بــا به کارگیری 
فناوری های روز دنیا و آموزش مستمر 

کارکنان خود، گام های بلندی در جهت 
کاهش مخاطــرات و افزایش ایمنی 
پدافند  و   HSE بردارد.مدیر کارکنان 
غیرعامل پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
ابراز کرد: در حوزه بهداشــت همواره 
در تلاش هســتیم سلامت جسمی و 
روانی کارکنان را برای پایداری ایمن 
تولید سبد سوخت کشور در بزرگترین 
پالایشگاه میعانات گازی جهان فراهم 
آوریم. با به کار بستن دستورالعمل ها 
و خلاقیت در زمینه پدافند غیرعامل، 
حفاظت از ایــن مجموعه را در عالی 
ترین درجه در دســتور کار قرار داده 
و به اجرا رسانده ایم که در این حوزه 
 رتبه برتر وزارت نفت را از سوی دکتر 
پاک نژاد وزیــر محترم نفت دریافت 
کردیم.وی اضافه کرد: در زمینه حفاظت 
از محیط زیست نیز این پالایشگاه با 

المللی  بین   رعایت استانداردهای فرا 
فرآورده های ســبد ســوخت کشور 
 را تحــت نظارت ســازمان حفاظت 
محیط زیست تولید می کند و در این 
راستا گواهینامه محصول پاک از بنیاد 
جهانــی انرژی دریافت کرده اســت 
و عنوان دار پالایشــگاه سبز کشور 
است. مدیر HSE و پدافند غیرعامل 
پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس در 
پایــان ضمــن تشــکر از همکاری 
تمامی کارکنان ایــن مجموعه عظیم 
پالایشی کشــور در سیاست گذاری 
و تدوین روش ها در نهادینه ســازی 
 این فرهنگ سازمانی، گفت: تا زمانی
  کــه تمامــی ارکان مجموعــه این 
سیاســت ها را دنبال می کنند همواره 
سرآمد حوزه HSE و پدافند غیرعامل 
کشور هستیم و روزهای خوب و ایمن 
را تجربه خواهیم کرد. پالایشگاه ستاره 
خلیج فــارس که قریب به 40 درصد 
 از تولید فرآورده اســتراتژیک بنزین 
کشــور را عهده دار اســت، یکی از 
زیرساخت های حیاتی ایران اسلامی 
به شــمار می رود و با نهادینه سازی 
 رعایــت اصــول بهداشــت، ایمنی، 
محیط زیســت و پدافند غیرعامل در 
این مجموعه عظیم نفتی کشور، حفظ 
برتری سنوات گذشته در کارنامه زرین 

این مجموعه به ثبت رسیده است.

حفظ افتخار برتری حفظ افتخار برتری HSEHSE  و پدافند غیرعامل و پدافند غیرعامل  پالایشگاه ستاره خلیج فارس پالایشگاه ستاره خلیج فارس در کشور در کشور
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رهبر انقلاب در دیدار وزیر، معاونان و مدیران وزارت اطلاعات:

تنها راه حل مشکلات، پایبندی به مبانی انقلاب است

  استاندار هرمزگان : برخی کشورهای عربی در تلاشند هویت و ارزش های فرهنگی و هنری ایران را به نام خود در مجامع بین المللی 
ثبت کنند.

سرکار خانم سرکار خانم فرخنده جلالیفرخنده جلالی
انتصاب شایسته حضرتعالی به عنوان مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی اســتان هرمزگان را تبریک عرض نموده؛ 
امید است که حضور حضرتعالی در این مسئولیت به عنوان 
خادمی صدیــق و ولایت مدار با کوله باری از تجربه ؛ نوید 

بخش نشاط و تحرک بیش از پیش این حوزه شود. 
جامعه فعالان اقتصادی استان نیز با ابراز خرسندی از این 
حسن انتصاب، دوام توفیقات روز افزون حضرتعالی را از 

جهاندار جان آفرین مسالت دارند.

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن  و کشاورزی هرمزگان
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در مراسم تودیع و معارفه مدیران کل ارشاد هرمزگان صورت گرفت

انتقاد نماینده مجلس از بی توجهی پایتخت به حوزه فرهنگ هرمزگانانتقاد نماینده مجلس از بی توجهی پایتخت به حوزه فرهنگ هرمزگان

خبری

 گروه سیاسی //  آیین تکریم اسمعیل جهانگیری 
و معارفــه فرخنده جلالی به عنوان مدیرکل جدید 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان، با استقبال 
گسترده جمعی از مســئولان، هنرمندان و فعالان 
فرهنگی و رسانه ای استان در بندرعباس برگزار شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی محمدی، معاون حقوقی، 
امور مجلس و استان های وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
در آیین معارفه مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان، 
ضمن برشمردن ویژگی های منحصر به فرد فرهنگی این 
استان، بر لزوم حمایت از این گنجینه و تفویض اختیارات 
بیشتر به مدیران اســتانی تاکید کرد.محمدی با اشاره به 
جایگاه هرمزگان به عنوان »پایتخت ســجادیه« و تنوع 
قومیتی و مذهبی این استان، این ویژگی ها را نشان دهنده 
فرهنگ غنی و پویای مردم این منطقه دانست. وی همچنین 
وجود جزایر گردشگری را به عنوان فرصتی برای توسعه 
فرهنگی و هنری استان برشمرد و در عین حال، بر لزوم 
مدیریت تهدیدهای فرهنگی ناشــی از گردشگری تاکید 
کرد.معاون وزیر ارشاد در ادامه به برنامه های کلان وزارت 
فرهنگ در دوره جدید اشاره کرد و گفت: »چهار محور 
اساســی در برنامه های وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
عدالت فرهنگی، اســتفاده از فناوری های نوین در حوزه 
فرهنگ و هنر، اقتصاد فرهنگ و هنر و پاسداشت و تقویت 
اصالت و هویت ایرانی اســلامی است.«محمدی عدالت 
فرهنگــی را از جمله مهم ترین اهــداف وزارت فرهنگ 
دانست و افزود: »در راستای تحقق این هدف، استان ها باید 
از اختیارات بیشتری برخوردار باشند و تصمیم گیری های 
لازم در سطح استانی انجام شود. در همین راستا، تفویض 
اختیار صدور مجوزهای موسسات فرهنگی و هنری به 
استان ها در دستور کار قرار گرفته است.«وی با بیان اینکه 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان، به عنوان مدیر 
ارشــد فرهنگی استان، نقش مهمی در توسعه و پیشرفت 
این حوزه دارد، از فرخنده جلالی، مدیرکل جدید، خواست 
تا با برگزاری جلسات منظم با حضور استاندار، نمایندگان 
مجلس و فعالان فرهنگی، برای حل مشکلات و پیشبرد 
برنامه های فرهنگی اســتان تلاش کند.محمدی در پایان 
ســخنان خود، ضمن قدردانی از حمایت های استاندار و 
نمایندگان مجلس هرمزگان از حوزه فرهنگ و هنر، برای 
جلالی آرزوی موفقیت کرد و بر حمایت وزارت فرهنگ 
از برنامه هــای فرهنگی و هنری اســتان تاکید کرد. وی 
همچنین از همسر و خانواده جلالی برای حمایت از او در 
 پذیرش این مسئولیت خطیر قدردانی کرد و این حمایت را 

سرمایه ای ارزشمند برای موفقیت او دانست.

*  میراث اجتماعی باید به افراد دغدغه مند و آشنا با 
حوزه فرهنگ سپرده شود

  محمد آشوری تازیانی، اســتاندار هرمزگان، بر اهمیت 
فرهنگ در شکل گیری هویت و اقتدار جامعه تأکید کرد 
و خواستار توجه ویژه به حفظ ارزش های اصیل فرهنگی 
شد.وی با اشــاره به اینکه میراث اجتماعی باید به افراد 
دغدغه مند و آشــنا با حوزه فرهنگ سپرده شود، اظهار 
داشت که فرهنگ، زیربنای انسجام اجتماعی و همبستگی 
ملی است و هرگونه فاصله گرفتن از این اصل، جامعه را 
با آسیب های جدی مواجه می کند.آشوری تازیانی ضمن 
اشــاره به دو اصل بنیادین اسلامیت و ایرانیت که شالوده 
جمهوری اسلامی را تشکیل می دهند، بر ضرورت صیانت 
از این اصول در مسیر خدمت رسانی تأکید کرد و توجه به 
فرهنگ را از اولویت های اساسی نظام و انقلاب دانست.

وی همچنین نقش حکومت هــا و دولت ها را در ترمیم و 
توسعه ابزارهای فرهنگی مکمل دانسته و تصریح کرد که 
در تاریخ کشور، شخصیت هایی ماندگار شده اند که بر پایه 
اصول فرهنگی به جامعه خدمت کرده اند.استاندار هرمزگان 
با اشــاره به مزیت های رقابتی کشور در حوزه فرهنگ، 
هشدار داد که برخی کشورهای عربی در تلاشند هویت و 
ارزش های فرهنگی و هنری ایران را به نام خود در مجامع 
بین المللی ثبت کنند. وی بر لزوم هوشیاری و حفاظت از 
این داشته های فرهنگی تأکید کرد.وی با بیان اینکه جامعه 
نیازمند انسجام فرهنگی، ثبات و آرامش است، خاطرنشان 
کرد که نباید اجازه داد مســائل حاشــیه ای فرصت های 
ارزشــمند برای ارتقای فرهنگی و هنری را از بین ببرد.

آشــوری تازیانی در ادامه از ظرفیت های بالای فرهنگی 
هرمزگان سخن گفت و از تأســیس بنیاد دایره المعارف 
هرمزگان به منظور احیای هویت فرهنگی استان خبر داد. 
وی همچنین توجه به زیرساخت ها و توسعه نرم افزارهای 
فرهنگــی را امری ضروری برشــمرد.وی با اشــاره به 
چالش های موجود در حوزه اقتصاد فرهنگ و جایگاه آن، 
بر لزوم تدوین راهکارهایی برای تقویت اقتصاد فرهنگی و 
افزایش منزلت آن تأکید کرد.در پایان، استاندار هرمزگان 
با قدردانی از تلاش های اســماعیل جهانگیری در دوران 

تصدی این مسئولیت، برای فرخنده جلالی، مدیرکل جدید 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان، آرزوی موفقیت کرد و 
مدیریت در حوزه فرهنگ را امری حســاس و پرچالش 
دانســت که نیازمند نگاهی ظریــف و همدلانه به جامعه 

فرهنگی است.
*  باید قدر داشــته های خود در حوزه فرهنگ و هنر 

هرمزگان را بدانیم 
  احمد مرادی ،نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای 
اســلامی نیز در این آیین  گفت: مرکز و پایتخت بایستی 
توجه بیشــتری به حوزه فرهنگ وهنر هرمزگان  داشته 
باشــد که تاکنون اینگونه نبوده است . مرادی ، با اشاره با 
جایگاه وظرفیت ویژه و بی نظیر هرمزگان در حوزه های 
مختلف اظهار داشــت : اما متاســفانه میزان توجه مرکز 
به حوزه فرهنگ هرمزگان در مقایســه با سایر استان ها 
بســیار کم اســت.احمد مرادی، نماینده مردم بندرعباس 
در مجلس شــورای اسلامی، در سخنانی گفت: ما باید به 
توانایی های خود باور داشته باشیم و در دل مسائل مختلف 
ورود کنیم. حمایت های ما باید با قدرت و دلسوزی انجام 
شــود تا بتوانیم مشکلات را حل کرده و برای پیشرفت و 
ارتقای فرهنگ این استان گام های مؤثری برداریم.مرادی 
تصریح کرد: هرمزگان با وجــود ظرفیت های فراوان در 
حوزه فرهنگ، متاســفانه به اندازه کافی دیده نشده است. 
این مسئله باید مورد توجه قرار گیرد. ما باید تلاش کنیم 
که ظرفیت های استان هرمزگان را شناسایی کرده و برای 
تأمین زیرساخت های مورد نیاز در این حوزه تلاش کنیم.

وی بیان داشت: باید نواقص موجود در حوزه فرهنگ را 
جبران کنیم، اما این امر به تنهایی امکان پذیر نیست. برای 
پیشبرد این هدف، نیاز به همکاری و هم افزایی میان تمامی 
نهادها و ارگان های دولتی و خصوصی داریم. اســتاندار 
هرمزگان باید در این راستا حمایت های لازم را انجام دهد 
تا بتوانیم زیرساخت های فرهنگی مناسب را تأمین کنیم.
مرادی ســپس به اهمیت روز خلیج فارس اشاره کرد و 
گفت: نباید روز خلیج فارس را دست کم بگیریم. این روز 
نشان دهنده هویت ملی و فرهنگی ما است و باید به طور 
ویژه به آن پرداخته شود که زمان رای اعتماد به وزیر ارشاد 

هم گفتم که در روز ملی خلیج فارس ، وزیر ارشاد باید در 
هرمزگان حضور داشته باشد. اهمیت این روز و رویداد ملی 
باید در سطح ملی و بین المللی به نمایش گذاشته شود.وی 
در ادامه افزود: برای تأثیرگذاری در جامعه، باید دو اصل 
مهم را مدنظر قرار دهیــد. همان طور که در حوزه اقتصاد 
پیگیری می کنیم، در حوزه فرهنگ هم باید با ارائه خدمات 
و برنامه های فرهنگی مناسب، حال هنرمندان و فعالان این 
حوزه را بهبود بخشیم.مرادی تأکید کرد: باید قدر داشته های 
خود در حوزه فرهنگ و هنر هرمزگان را بدانیم. این استان 
با تمامی ظرفیت هــا و ثروت های فرهنگی خود، نیازمند 
توجه بیشتر است و باید از آن ها به خوبی بهره برداری کنیم تا 

به یک قطب فرهنگی برجسته تبدیل شود.
*  فعالیت در حوزه فرهنگ و هنر بســیار سخت و 

دشوار است
  علی رضایی، نویســنده برجسته هرمزگانی هم گفت: در 
چنین مراسمی هم باید از مسئولانی که خواب را بر خود 
حرام کردند تا به وظایف شــان عمل کنند، قدردانی کنیم 
و هم تبریک بگوییم به مســئولی که خطــر را پذیرفته و 
مسئولیت را بر عهده گرفته است. این امر نشان دهنده  تعهد 
و مسئولیت پذیری است که در مسیر توسعه فرهنگ و هنر 
می طلبیــم.وی در ادامه افزود: فعالیت در حوزه فرهنگ و 
هنر بسیار سخت و دشوار است. هر کس که وارد این وادی 
می شود، باید آن را قدر بداند و از ارزش های آن دفاع کند. 
هنرمندان و فعالان فرهنگی باید به یاد داشته باشند که گام 
برداشتن در این مسیر نیازمند تلاش بی وقفه و صبر است. 
آنان که در ایــن عرصه تلاش می کنند، باید درک کنند که 
دســتاوردهای فرهنگی و هنری نه تنها به جامعه بلکه به 
تاریخ نیز شــکل می دهند.رضایی همچنین اظهار داشت: 
آرزو داریــم که هنر و فرهنــگ هرمزگان حفظ و تقویت 
شود و به آن توجه ویژه ای شود. استان هرمزگان با توجه 
به تنوع جغرافیایی اش، بیشترین ظرفیت های فرهنگی را 
دارد. هرمزگان رنگین کمان ثروت های مختلف است که در 
کنار یکدیگر تنوع و غنای خاصی به آن می بخشــند. این 
اســتان مدیون هنرمندانی است که در عرصه های مختلف 
فرهنگی و هنری فعالیت کــرده و آثار ماندگاری از خود 
به جای گذاشــته اند.این نویســنده مطرح هرمزگانی در 
 بخش دیگری از ســخنان خود تأکید کرد: اگر می خواهیم 
خلیــج فارس را حفظ کنیم و به اهمیت آن پی ببریم، باید 
از اهالی فرهنگ و هنر بخواهیم کــه مبادا حتی به اندازه 
سر ســوزنی از فعالیت های خود غافل شوند. برای حفظ 
این میراث فرهنگی، همه باید دســت در دست هم دهیم و 
در راســتای توسعه و ارتقای آن تلاش کنیم.وی گفت: اگر 
ثروت های فرهنگی و هنری اســتان هرمزگان به سرمایه 
تبدیل شود، نام شما در تاریخ ماندگار خواهد شد. این تنها 

در صورتی ممکن اســت که همگی در راستای گسترش و 
حفظ فرهنگ بومی و ملی مان تلاش کنیم تا آثارمان در دل 
تاریخ بماند و همگان از آن بهره مند شوند.چهره فرهیخته و 
نویسنده هرمزگانی با اشاره به اهمیت و جایگاه فرهنگ در 
طول تاریخ، گفت: فرهنگ، حافظه تاریخ اســت و میراثی 
گرانبها که باید قدر آن را دانســت.وی با یادآوری عظمت 
فردوســی و حافظ، افزود: از شکوه محمود غزنوی ذره ای 
خاک به جا نمانده اســت، اما ســخن فردوسی و سرمایه 
حافظ همچنان زنده اســت.رضایی با تاکید بر اینکه ایران 
زمیــن گنجینه ای بزرگ و میراثی گرانقدر جهانی اســت، 
اظهار داشت: خوشبختانه هرمزگان به دلیل تنوع جغرافیایی 
و تاریخــی و مهاجرت هایی که در طول تاریخ اتفاق افتاده 
است، بیشترین ظرفیت فرهنگی را دارد. وی همچنین با اشاره 
به نقش بزرگانی همچون اقتداری، نوربخش و مدنی در ایجاد 
زیرســاخت های فرهنگی و پژوهشی استان، بر لزوم حفظ 
چراغ فرهنگ و هنر روشــن تاکید کرد و از اهالی فرهنگ 
و هنر خواست تا در هر شرایطی به وظیفه بزرگ خود عمل 

کنند و اجازه ندهند این سرمایه تبدیل به تهدید شود.
*  از هیچ تلاشی برای خدمت به اصحاب فرهنگ، هنر 

و رسانه دریغ نکردم
  اســماعیل جهانگیری، مدیرکل سابق فرهنگ و ارشاد 
اســلامی هرمزگان، در مراسم تکریم خود از پایان دوره 
مسئولیتش گفت: در مدت زمان مسئولیت، تلاش کردم 
سربازی بی ادعا برای فرهنگ و هنر استان باشم و از هیچ 
تلاشی برای خدمت به اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه دریغ 
نکردم.وی افزود: سه سال و دو ماه پیش، مسئولیت اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان را با سه مولفه توحید 
عملی، توسل به اهل بیت )ع( و تلاش مجاهدانه پذیرفتم 
و در ایــن مدت با تمام توان در جهت خدمت به فرهنگ 
و هنر اســتان تلاش کردم.جهانگیری با اشاره به حمایت 
همیشگی از فعالان فرهنگی و هنری، تصریح کرد: هدف 
من همیشه حمایت از کسانی بود که در خدمت جمهوری 
اسلامی هستند و اطمینان داشتم که هیچ کس برخلاف منافع 
نظام اقدام نکند.وی همچنین گفت: مکتب سلیمانی همواره 
ســرلوحه کار من بود و در این مدت سعی کردم با حفظ 
حرمت ها و تکریم پیشکسوتان، گام هایی در راستای ارتقاء 
فرهنگ و هنر استان بردارم.جهانگیری در پایان از نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان به دلیل حمایت های مستمرش 
تشکر و قدردانی کرد و اظهار داشت: پس از سه سال، ادامه 
فعالیت در این سمت را به صلاح ندانستم و از معاون وزیر 
خواستم فردی از بدنه ارشاد برای این مسئولیت انتخاب 
کند. امروز خوشحالم که خانم جلالی، از نیروهای توانمند 

این اداره کل، این مسئولیت را برعهده گرفته است.
وی در پایان، از تمامی فعالان فرهنگی و هنری اســتان 

حلالیت طلبیده و از همه خواست تا با همکاری و همدلی 
به خانم جلالی در انجام وظایفش یاری رسانند.

*   توجــه به گفتمان فرهنگی و معرفی ظرفیت های 
هنری استان

  فرخنده جلالی، مدیرکل جدید فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هرمزگان، در نخستین اظهارات خود پس از انتصاب، بر 
ضرورت گفتمان با اهالی فرهنگ و هنر، تشکل های صنفی، 
نویسندگان و اصحاب رسانه تأکید کرد. وی افزود: امروز، 
روزی بود که بخش قابل توجهی از خانواده بزرگ فرهنگ 
و هنر استان گرد هم آمدند. این وفاق و همدلی که شاهد آن 
بودیم، حاصل تلاش های جامعه فرهنگی و هنری هرمزگان 
است.جلالی با اشاره به نقش شورای فرهنگ عمومی در 
سیاست گذاری های فرهنگی استان، افزود: با تکیه بر این 
شورا و همکاری تمامی اعضای خانواده فرهنگ و هنر، 
در مسیر صیانت از داشته های فرهنگی و هنری استان و 
احیای ظرفیت های مغفول مانده، گام های مؤثری برخواهیم 
داشت.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان، ظرفیت 
هنرمندان به ویژه پیشکسوتان را سرمایه ای اجتماعی برای 
این مجموعه دانست و خاطرنشان کرد: بالندگی فرهنگی ما 
مدیون اساتید بزرگی است که سال ها در این عرصه فعالیت 
کرده اند. در همین راستا، برنامه های متعددی برای حمایت 
و تقویت فعالیت های فرهنگی و هنری استان در نظر داریم.
وی با اشاره به برنامه های پیش روی این اداره کل، تصریح 
کرد: در آغــاز کار، تمرکز اصلی بر گفتمان با هنرمندان، 
نویسندگان، تشــکل های صنفی و اهالی رسانه خواهد 
بود تا بتوانیم با هم اندیشی، به یک برنامه جامع فرهنگی 
دســت یابیم. علاوه بر برگزاری رویدادهای فرهنگی و 
هنری، تلاش خواهیم کرد ظرفیت های هنری هرمزگان 
را در ســطح ملی و بین المللی بیش از پیش معرفی کنیم.

جلالی همچنین نگاه استاندار هرمزگان به مقوله فرهنگ را 
فرصتی برای توسعه این حوزه ارزیابی کرد و افزود: دیدگاه 
خردمندانه و روشــن استاندار محترم نسبت به فرهنگ، 
به عنوان یک مقوله بنیادین، مســیر ما را تسهیل کرده و 
باعث شــده بتوانیم با سرعت و دقت بیشتری برنامه های 
فرهنگی را اجرایی کنیم.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هرمزگان در پایان با اشاره به دغدغه های هنرمندان استان، 
بر ضرورت تدوین پیوست های فرهنگی متناسب با توسعه 
اقتصادی تأکید کرد و گفت: باید تلاش کنیم که توســعه 
فرهنگی، متوازن و همگام با توسعه اقتصادی استان پیش 
برود تا هرمزگان بتواند جایگاه واقعی خود را در عرصه 
فرهنگ و هنر کشور تثبیت کند.گفتنی است در پایان این 
مراســم، از زحمات اسمعیل جهانگیری تقدیر و فرخنده 
جلالی به عنوان مدیرکل جدید فرهنگ و ارشاد اسلامی 

هرمزگان معرفی شد.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون
 و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  برابر رای شماره 1403۶03۲313۶001۷10 مورخه1403/0۹/10 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه یک بندر عباس تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم هدایت رحمانی فرزند یداله بشماره  
شناسنامه ۵ صادره از اردکان در یک باب خانه به مساحت ۲۶3.۷۲ متر مربع پلاک ۲4۷ فرعی از 14 اصلی واقع در محله نایبند جنوبی بخش یک  بندر 
عباس خریداری از مالک رسمی ورثه حسین خیر اندیش برابر به میزان یک دانگ مشاع از ششدانگ برابر ماده 3 قانون مذکور و ماده 13 آئین نامه  اجرایی 
آن محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور  سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  1403/۵۲3 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/11/۲0  - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/1۲/0۵  

علی اصغر ولی پور  - رئیس ثبت اسناد و املاک  
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 برابر رای شــماره 1403۶03۲313۶0013۶۲ مورخــه 1403/0۷/۲۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند  رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه یک بندرعباس تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
حسین خلاده فرزند جعفر بشماره شناسنامه  ۲ صادره از در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲3۲4۲.1۲ متر مربع پلاک 4۵۵ فرعی 
از ۲۷ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1۲۲ فرعی از ۲۷  اصلی واقع در زمین سنگ بخش شش بندرعباس خریداری از مالک رسمی 
آقای/ خانم شریف زاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب  در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ  انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود  را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1403/۵۲1 م/الف  

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/11/۲0  - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/1۲/0۵  
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والمســلمین  حجت الاســلام   // خبر  گروه 
بارانی، امام جمعــه رودان، در خطبه های نماز 
یادواره شهدای  برگزاری  به  اشــاره  با  جمعه 
 پاکوه و پشــته معزاباد، از دست اندرکاران این 
یادواره ها  گفت:این  و  کرد  قدردانی  مراســم 
مردمی  همت  و  مجاهــدت  ایمان،  جلوه های 
را به نمایش گذاشــت و حضور پرشور مردم 
جامعه  در  انقلابی  روحیه  پویایی  نشان دهنده 

است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی با مقایســه انقلاب 
اســلامی با انقلاب های بزرگ قــرن اخیر، تداوم 
ارزش ها و آرمان های انقلاب در نســل های جدید 
را ویژگی ممتاز جمهوری اسلامی دانست و تأکید 
کرد:  برخلاف بسیاری از انقلاب های جهان که در 
همان نسل اول به حاشیه رفتند، ما شاهد برگزاری 
یادواره های شــهدا با محوریت جوانان هستیم که 

 این خود نشانه ای از ماندگاری ارزش های انقلاب
 است. 

  حجت الاسلام بارانی با اشاره به شهادت سید حسن 
نصرالله، از فرماندهان ارشد مقاومت، وی را مصداق 
روحانیت اصیل و الگویی برای مبارزه با اســتکبار 
جهانی دانست و گفت: رهبر معظم انقلاب، ایشان را 
به عنوان یک مکتب معرفی کردند و برای درک این 
حقیقت، نیازمند شناخت عمیق از شخصیت و مسیر 

جهادی او هستیم.
   وی افــزود: شــهیدان نصــرالله و صفی الدین در 
جبهه مقاومت، پرچم دار اســلام ناب بودند و ضمن 
حضور در خط مقدم نبرد، همواره حامی محرومان 
و مظلومان منطقه به شمار می رفتند.رئیس شورای 
فرهنگ عمومی رودان، ضمن تمجید از دستاوردهای 
دفاعی جمهوری اســلامی، قدرت نظامی کشور را 
مایه افتخار ایرانیان دانست و اظهار داشت: فرزندان 

این ملت، علی رغم تحریم های گسترده، به روزترین 
تجهیزات و سلاح های پیشرفته را تولید کرده اند که 

موجب شگفتی جهانیان شده است.
   وی در ادامــه، بزرگ تریــن چالــش جمهوری 
اســلامی را جنگ شــناختی و عملیات رسانه ای 
دشــمن معرفی کرد و گفت: دشمن امروز به دنبال 
شبهه افکنی و ایجاد اختلال در افکار عمومی است. 
رهبر معظم انقلاب نیــز بارها بر لزوم مقابله با این 
توطئه خطرناک تأکیــد کرده اند.امام جمعه رودان، 
مقابله آگاهانه و هوشمندانه با جنگ نرم را مصداق 
دفاع مقدس در شــرایط کنونی دانست و تصریح 
کرد: اگر در این جهاد کوتاهی شــود، خســارات 
جبران ناپذیری به انقلاب وارد خواهد شــد. همه ما 
باید لبیک گوی فرمان رهبری باشــیم و یقین داشته 
باشیم که در این میدان نیز نصرت الهی شامل حال 

ملت ایران خواهد شد.

گروه خبر // وزیر راه و شهرسازی در آیین اتمام 
عملیات زیرسازی قطعه ۵ راه آهن چابهار_ زاهدان 
ابراز امیدواری کرد کــه با بهره برداری از راه آهن 

چابهار- زاهدان دل مردم و رهبری شاد شود. 
   هوشــنگ بازوند معاون وزیر و مدیرعامل شرکت 
ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور در آیین 
اتمام عملیات زیرسازی قطعه ۵ راه آهن چابهار-زاهدان 
با اشاره به اینکه در نخستین سفر رئیس جمهوری به 
استان سیستان و بلوچستان تخصیص ۲۷ هزار میلیارد 
تومان برای پروژه های حمل و نقل این استان تصویب 
 شــد، از توجه ویژه رئیس جمهور به این اســتان و 
پروژه های حمل و نقل آن تقدیر کرد و گفت: تاکنون 
حدود ۱۳ هزار میلیــارد تومان از این رقم تخصیص 
یافته است. به گفته وی اگرچه قطعات ۵ و ۶ این خط 
ریلی شرایط ســختی دارند اما ریل گذاری از هر دو 
ســوی آن آغاز شده است. وی با اشاره به اینکه وزیر 
راه و شهرســازی برای سومین بار در ۶ ماه گذشته از 
این پروژه بازدید می کند ادامه داد: این نشــان دهنده 
توجه ویژه دولت و شــخص وزیر به این منطقه و این 
پروژه اســت.بازوند ادامه داد: برای خرید ۱۷ هزارتن 
ریل مورد نیاز ۱40 کیلومتر راه آهن خاش-ایرانشهر، 
۱۵00 میلیارد تومان هزینه شده است.مدیرعامل شرکت 
ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور با اشاره 
به تفویض اختیار وزیر راه و شهرســازی به اداره کل 
استان جهت انجام پروژه های راهسازی در سیستان و 
بلوچستان خاطرنشان کرد: با این اقدام استان سیستان 
و بلوچستان چهره کارگاهی به خود گرفته. البته اتمام 
پروژه های آزادراهی این استان نیازمند ۵0 همت اعتبار 
است.در ادامه این مراسم سردار عبدالرضا عابد فرمانده 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا؛ پروژه ریلی چابهار-

زاهدان را یکی از افتخارات مهم این قرارگاه دانســت 
که هم از جمله موضوعات مرتبط با منافع ملی کشور 

اســت و هم در منطقه ای واقع شده که مردمانی نجیب 
و وفادار به کشــور و نظام دارد.وی از سفر مقام معظم 
رهبری به این استان در سالیان گذشته یاد کرد و افزود: 
از آن زمان تا کنون این پروژه در دســت اجراست و 
خوشــبختانه در دولت مرحوم شهید رئیسی و دولت 
چهاردهم نگاه ویژه ای به آن شــده است.به گفته وی 
وزیر راه و شهرســازی در تمام جلسات مرتبط با این 
پروژه خواســتار تسریع در بهره برداری این خط ریلی 
در کوتاه ترین زمان ممکن بوده اســت. ســردار عابد 
از مســیر ۶۳۵ کیلومتری این خــط ریلی یاد کرد که 
شامل 4۲ میلیون متر مکعب حجم عملیات خاکی و 
 ۲۷ میلیون متر مکعب خاکریزی می شــود. همچنین

 ۱۷ کیلومتر از این مسیر از این مسیر به دلیل صعب العبور 
 بودن از تونــل می گذرد.فرمانده قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیا با اشاره به اهمیت به کارگیری نیروهای بومی 
در پروژه های مختلف کشور اظهار داشت: برای اجرای 
این پروژه از پیمانکاران منطقه ای استفاده شده است و 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا در تمامی ۳۸۸ پروژه 
فعال خود در کشور با ۵ هزار پیمانکار بخش خصوصی 
همکاری دارد.سردار عابد با بیان اینکه قرارگاه سازندگی 
خاتــم الانبیا در خط مقدم اجرای پروژه های عمرانی 
کشور اســت، افزود: هر جا وزارت راه و شهرسازی 
تشخیص دهد آماده خدمت گذاری هستیم.وی با اشاره 
به همکاری این قرارگاه با وزارت راه در ساخت بندر 
شهید بهشتی ادامه داد: انشاالله این خط ریلی هم همچون 
بندر شهید بهشتی بتواند در حمل و نقل و ترانزیت استان 
موفق باشد و مشکلات مردم را مرتفع کند.او که دعای 
خیر مردم را بدرقه راه دولت می خواند ابراز امیدواری 
کرد که این پروژه نیز در ســال آینــده به بهره برداری 
برســد.در ادامه این مراســم فرزانه صادق وزیر راه و 
شهرسازی با ابراز خرسندی از حضورش در این مراسم 
اظهار داشت: امروز یکی از بهترین جمعه های کاری 

من اســت. زیرا در آن هم عملیات ساخت مسکن در 
استان سیستان و بلوچستان آغاز شد و هم شاهد تسریع 
 در پروژه های جاده ای و ریلی این استان هستیم. وی 
راه آهن چابهار-زاهدان را صرفا مختص به اســتان 
سیستان و بلوچستان ندانست و افزود: این خط ریلی 
شاهرگ ارتباطی کشور است که ایران و تمامی کشورهای 
پیرامون دریای خزر و حتی کشــورهای محصور در 
خشکی را به آب های آزاد وصل می کند.به گفته وی 
»اینجاســت که در می یابیم چرا مقام معظم رهبری 
 سال هاســت به احداث این شاهراه تاکید دارند.«وزیر 
راه و شهرسازی با اشاره به اینکه کمتر از سه ماه پیش 
از تکمیل راه آهن زاهــدان از خاش بازدید کرده بود، 
ادامه داد: در آن زمان ریل گذاری خاش به ایرانشــهر 
آغاز شد و خوشحالم که در این مدت کوتاه ۵0 کیلومتر 
از این مسیر ریل گذاری شده است.صادق در ادامه بیان 
 کرد: این عدد پیشرفت فیزیکی بسیار بزرگی است که 
نشــان دهنده همت و تلاش کارگــران، پیمانکاران و 
مهندسان این سرزمین است که قلبشان برای ایران می تپد 
و ناممکن ها را ممکن می کنند.  صادق خاطرنشان کرد: 
در وانفسای تحریم های اقتصادی علیه کشورمان در 
کمتر از سه ماه ۵0 کیلومتر ریل گذاری صورت گرفته 
است، جای تقدیر و تشــکر دارد.وی بر این اساس از 
استاندار، فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا، نمایندگان استان 
در مجلس شورای اسلامی و مدیرعامل شرکت ساخت 
و توسعه زیربناهای حمل ونقل تشــکر کرد و افزود: 
شخص رئیس جمهور مردانه و جانانه پیگیر این پروژه 
 هســتند. امیدوارم در موعد مقرر ایــن خط ریلی به 
بهره برداری برسد تا یکی از تدابیر مقام معظم رهبری 
عملیاتی شود و دل ایشان در کنار دل مردم شاد شود.به 
گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
در پایان این مراســم از ۵0 نفر از مدیران، مهندسان و 

کارکنان فعال در این خط ریلی تقدیر شد.

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا در آیین اتمام عملیات زیرسازی قطعه ۵ راه آهن چابهار - زاهدان:

هر جا وزارت راه تشخیص دهد ما برای خدمت گزاری آماده ایم 
امام جمعه رودان: 

جنگ شناختی، تهدید اصلی انقلاب در عصر حاضر است

نایب رئیس کمیسیون تلفیق مجلس خبر داد

آغاز بررسی بخش دوم لایحه بودجه ۱۴۰۴ از سه شنبه در مجلس
 گروه خبر // نایب رئیس کمیســیون تلفیق 
مجلس گفت: بررسی بخش دوم لایحه بودجه 
۱۴۰۴ کل کشور از سه شنبه این هفته در مجلس 

آغاز می شود. 
    محســن زنگنه در جمع خبرنــگاران افزود: کار 
رســیدگی به بخش دوم لایحه بودجه در کمیسیون 
تلفیق عصر جمعه به پایان رسید .وی افزود: به موجب 
ارائه این گزارش نمایندگان سه روز فرصت دارند تا 

پیشنهادات خود را درباره این گزارش ثبت کنند، از 
این رو مجلس از روز سه شنبه هفته جاری رسیدگی 
به بخــش دوم لایحه بودجه ســال ۱404 را آغاز 
خواهد کرد.بر اساس این گزارش، از سال گذشته با 
اصلاح آیین نامه داخلی مجلس، لایحه بودجه در ۲ 
بخش ماده واحده مشتمل بر احکام مورد نیاز برای 
اجرای بودجه کل کشور و سقف منابع بودجه عمومی 
دولت به تفکیک درآمدهــا و واگذاری دارایی های 

ســرمایه ای و مالی و اجزای اصلــی آنها و جداول 
تفصیلی شامل ارقام بودجه به مجلس تقدیم می شود.

بــه گزارش ایرنا، بخــش دوم لایحه بودجه ۱404 
شامل جداول تفصیلی به همراه نسخه الکترونیک و 
همچنین کتاب »تطبیق لایحه بودجه سال ۱404 با 
قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی 
ایران«، با امضای رئیس جمهور در روز دوشنبه ۱۵ 

بهمن تقدیم مجلس شورای اسلامی شد.



اقدام ارزشمند آقای دادستان

    رهایی زندانی محکوم به قصاص با میانجیگری دادســتان 
مرکز استان هرمزگان، خبری است که اواخر هفته گذشته منتشر 
شد.رهایی زندانی محکوم به قصاص در بندرعباس، داستانی از 
گذشت، انسانیت و اخلاق اســت که با میانجیگری و پیگیری 
مستقیم دادستان مرکز اســتان هرمزگان به وقوع پیوست. این 
اقدام ارزشمند، نه تنها نشان دهنده تلاش های بی وقفه دادستانی 
و مســئولان قضایی برای ایجاد صلح و ســازش است، بلکه 
الگویــی برای جامعه و مســئولان در جهت ارتقای معنویت و 
اخلاق اجتماعی به شمار می آید.عارف اکبری، دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز استان هرمزگان، در حاشیه جلسه ای که با حضور 
اولیای دم این پرونده در یکی از روســتاهای بندرعباس برگزار 
شــد، اظهار کرد: خوشبختانه پس از حدود سه سال تلاشی که 
معاون دادستان، قضات اجرای احکام دادسرا، مسئولین و اعضای 
شــورای حل اختلاف و مددکاران زندان با برگزاری جلسات 
مستمر برای اخذ رضایت اولیای دم این پرونده انجام داده بودند، 
موضوع ایجاد مصالحه در این پرونده قصاص در شــب اجرای 
حکم و بعد از برگزاری ســاعت ها مذاکره حضوری، سرانجام 
منجر به صلح و ســازش شــد و اولیای دم طی مراسمی ضمن 
توافق برای دریافت مبلغ دو میلیارد تومان، گذشــت خود را از 
اجرای مجازات قصاص اعلام کردند.اقدام ارزشــمند دادستان 
مرکز اســتان هرمزگان در این پرونده، پیامی از امید و گذشت 
به جامعه منتقل می کند. این بیســت و چهارمین اعلام رضایت 
در پرونده های قصاص از ابتدای امســال در این اســتان است. 
دادستان اکبری با اشاره به چشم پوشی اولیای دم از حق قانونی 
خویش و اعلام عفو و بخشــش، این اقدام را درخور تحسین 
و موجب خشــنودی خداوند متعال و در تأســی از سیره اهل 
بیت )ع( برشــمرد و از اهتمام آن ها به این اقدام مهم تشــکر و 
قدردانی کرد.دادستان مرکز استان هرمزگان همچنین یادآور شد 
کــه به موجب قانون در صورت اعلام رضایت اولیای دم، جنبه 
خصوصی جرم منتفی شده لیکن در خصوص جنبه عمومی جرم، 
فرد مرتکب قتل عمد به تحمل ۳ تا ۱0 ســال حبس تعزیری 
محکوم خواهد شــد. این نکته نشان می دهد که بخشش اولیای 
دم به معنای نادیده گرفتن جنبه های عمومی جرم نیست و عدالت 
همچنان رعایت می شود.دادســتان اکبری با اشاره به نگاه ویژه 
رئیس قوه قضاییه در خصوص لزوم تلاش برای تعیین تکلیف 
محکومان پرونده های قصاص و اســتفاده حداکثری از ظرفیت 
مردم، صاحبان نفوذ و صاحبان کلام برای گذشــت اولیای دم 
و تأکیدات رئیس کل دادگســتری هرمزگان در این خصوص، 
خاطرنشــان کرد: ایجاد صلح و سازش و اصلاح ذات البین از 
شاخص ترین آموزه های دینی و توصیه های بزرگان است و اگر 
روحیه گذشت و برادری مبنای عمل آحاد مردم قرار گیرد، قطعاً 
موجب ارتقای امنیت روانی و نهادینه شدن اخلاق و معنویت در 
ســطح جامعه خواهد شد.این اقدام ارزشمند دادستان هرمزگان 
می تواند الگویی برای جامعه باشــد. آموزه های دینی ما همواره 
بر گذشت، بخشش و صلح و سازش تأکید داشته اند و این اقدام 
نشان دهنده عمق این آموزه ها و اهمیت آن ها در زندگی روزمره 
اســت. اگر همه مردم و مسئولان با روحیه گذشت و برادری به 
مسائل نگاه کنند، بسیاری از مشکلات و اختلافات حل خواهد 
شد و جامعه ای آرام و معنوی تر خواهیم داشت. اقدام ارزشمند 
دادســتان مرکز اســتان هرمزگان در رهایی زندانی محکوم به 
قصاص با میانجیگری و پیگیری مستقیم، نمونه ای از تلاش های 
بی وقفه و انسانی در جهت ایجاد صلح و سازش است. این اقدام 
نه تنها موجب خشــنودی خداوند متعال و جامعه شــده، بلکه 
الگویی برای مسئولان و مردم در جهت ارتقای معنویت و اخلاق 
اجتماعی به شــمار می آید. با تداوم چنین اقدامات ارزشمندی، 

می توان به جامعه ای بهتر، آرام تر و معنوی تر دست یافت.

امام جمعه بندرعباس:
 دولت از سوءاستفاده های بازار جلوگیری کند 

   گــروه خبر // امام جمعه بندرعباس به همه دســتگاه های 
 نظارتــی و دولتمــردان توصیه کــرد که با جدیــت از حقوق 
مصــرف کننــدگان دفاع کننــد و با نظــارت دقیق بــر بازار، 
 از سوءاســتفاده های احتمالــی جلوگیــری کننــد. آیــت الله 
محمد عبادی زاده در خطبه های نماز جمعه این هفته بندرعباس، 
ضمن تسلیت شهادت سید مقاومت، شهید سید حسن نصرالله، با 
 اشاره به تعابیر گهربار امام خمینی )ره( در منشور روحانیت، این 
شــهید را از حاملان امانت الهی در عصر حاضر و گوهر شــب 
چراغی برای جامعه اســلامی توصیف کرد.وی با تاکید بر نقش 
بی بدیل شــهید نصرالله در تقویت جبهه مقاومت، او را تکیه گاهی 
اســتوار برای مبارزه با اســتکبار جهانی خواند و افزود: شــهید 
نصرالله شــاخص روحانیت تراز انقلاب بود و اگر امروز بخواهیم 
یک شخصیت برجســته و در تراز انقلاب اسلامی معرفی کنیم، 
بی شک شهید سید حســن نصرالله در این جایگاه قرار می گیرد.

 امام جمعه بندرعباس با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری درباره 
شــهید نصرالله، اظهار داشــت: دشمنان اســلام نیز به عظمت و 
تأثیرگذاری سید حســن نصرالله اعتراف دارند. صهیونیست ها با 
وجود نفرت عمیق از ایشــان، اذعان دارند که فلسطینی ها آرزو 
می کنند رهبری همچون سید حسن نصرالله داشته باشند و این مسئله 
مایه نگرانی و خشم آنان است.آیت الله عبادی زاده در بخش دیگری 
از ســخنان خود، با توصیه به رعایت تقوای الهی، به تبیین مفهوم 
"ربیون" در قرآن کریم پرداخت و آنان را افرادی دانست که نه تنها 
خود را با خدا پیوند داده اند، بلکه مسئولیت هایی در جامعه دارند و 
در راستای اطاعت از ولی خدا عمل می کنند.امام جمعه بندرعباس 
در بخش دیگری از خطبه ها، با اشــاره به فرارسیدن روز حمایت 
از حقوق مصرف کنندگان، به همه دستگاه های نظارتی و دولتمردان 
توصیه کرد که با جدیت از حقوق مصرف کنندگان دفاع کنند و با 
نظارت دقیق بر بازار، از سوءاستفاده های احتمالی جلوگیری کنند.

به گزارش  تسنیم ، وی همچنین با اشاره به سالروز کودتای سیاه 
رضاخانی، به جوانان توصیه کرد که با مطالعه تاریخ، از توطئه های 

دشمنان آگاه شوند و قدردان نعمت انقلاب اسلامی باشند.
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سرمقاله

گزارش

گزارش اختصاصی // اســتان هرمزگان با 
وجود موقعیت استراتژیک خود و اهمیت 
ویژه ای که در حوزه های دریایی، تجاری و 
صنعتی کشور دارد، همچنان با مشکلات 
فراوانی در حوزه های مختلف مواجه است 
و در محرومیت به ســر می برد. مشکلات 
حمل ونقل،  زیرســاخت های  در  اساسی 
تامین آب شــرب، توســعه انــرژی و 
شهرک های صنعتی و همین طور مشکلات 
محیط زیســتی همچون آلایندگی پارس 
نیاز  از جمله مواردی هستند که  جنوبی، 
به توجه و حمایت ویژه ای از ســوی دولت 

دارند.
   اســتاندار هرمزگان، محمد آشوری تازیانی، 
در جلســات راهبردی مختلف بــا مقامات 
بلندپایه کشــور، تاکید کرده اســت که توسعه 
تخصیص  نیازمند  اســتان  زیرســاخت های 
اعتبارات مناســب ملــی و حمایت جدی از 
پروژه های اولویت دار می باشــد. بحران آب و 
بدهی های وزارت نیرو یکــی از چالش های 
عمده استان اســت که نیازمند اقدامات فوری 
است. در این راســتا، انتشار ۲۵ هزار میلیارد 
تومان اوراق مالی برای تسویه بدهی های این 
وزارتخانه و اجرای پروژه های آب شــیرین کن 
می تواند به بهبود وضعیت کمک کند.همچنین، 
توسعه شهرک های صنعتی به عنوان راهکاری 
برای افزایش سرمایه گذاری در زیرساخت های 
تولید و صنایع کوچک مطرح شــده است. در 
حوزه حمل ونقل و ترانزیت، طرح هایی همچون 
کریدور جنوب به شــمال و توســعه شــبکه 
آزادراهی و ریلی در دست اجرا هستند که نیاز 
به تقویت منابع مالی دارند.توسعه شهر جدید 
خلیج فارس و تبدیل هرمزگان به هاب تجاری 
بین المللی نیز از دیگر طرح های پیشــنهادی 
اســت که می تواند به افزایش اشتغال پایدار و 
بهبود کیفیت زندگی مردم استان کمک کند. این 
پروژه ها نیازمند حمایت و هم افزایی میان دولت 
و مقامات استانی برای تسریع در روند توسعه 
و تخصیص به موقع اعتبارات عمرانی می باشند.

با توجه به تمامی این مشــکلات و نیازهای 
فوری، هرمزگان به توجه و حمایت ویژه دولت 
در بخش های مختلف نیاز دارد تا از مشکلات 
رهایی یافته و به جایگاه واقعی خود در توسعه 

ملی دست یابد.

  اســتاندار هرمزگان خواستار توجه ویژه به 
زیرساخت های استان شد

   استاندار هرمزگان در جلسه راهبردی با معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور، تخصیص اعتبارات مناســب ملی برای 
تکمیل زیرســاخت های هرمزگان را مطرح کرد. 
محمد آشوری تازیانی استاندار هرمزگان در جلسه 
راهبردی با حمید پورمحمدی معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور، مسائل 
مهمی همچون تامین آب شرب بندرعباس، توسعه 
زیرساخت های حمل و نقل و انرژی و بازنگری در 
سهم آلایندگی پارس جنوبی را مورد تاکید قرار داد.

آشوری با اشاره به بحران آب، بدهی های وزارت 
نیرو را یکی از چالش های اساسی استان دانست و 

از اعلام مجوز انتشار ۲۵ هزار میلیارد تومان اوراق 
مالی برای تسویه بدهی های این وزارتخانه توسط 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور همچنین از 
اجرای پروژه های اولویت دار آب شیرین کن، به ویژه 
در جزایر و مناطق ساحلی، استقبال کرد.استاندار 
هرمزگان همچنین توســعه شهرک های صنعتی 
استان را مسیر درست افزایش سرمایه گذاری در 
زیرساخت های تولید و صنایع کوچک دانست و 
تاکید کرد: در این راستا تخصیص اعتبارات ویژه، 
تازیانی همچنین  بود.آشــوری  راهگشا خواهد 
توسعه زیرســاخت های حمل ونقل و ترانزیت در 
اســتان هرمزگان را از دیگر موضوعات مهم ملی 
برشمرد و افزود: کریدور جنوب به شمال و توسعه 

شبکه آزادراهی و ریلی از برنامه های مهمی آغاز 
شــده در استان است که تقویت منابع مالی آن در 
سال آینده پیشبرد این پروژه ها سرعت می بخشد.

وی هم افزایی میان دولت و مقامات استانی برای 
تسریع روند توســعه متوازن هرمزگان بویژه در 
حوزه تخصیص به موقــع اعتبارات عمرانی برای 
تکمیل پروژه های زیربنایی و حمایت از پیمانکاران 

بخش خصوصی را مورد تأکید قرار داد .
  لزوم حمایت وزارت راه و شهرســازی از توســعه 
زیرساخت ها و تسریع در احداث شهر جدید خلیج فارس

اســتاندار هرمزگان خواستار حمایت وزارت 
راه و شهرسازی از توســعه زیرساخت ها در 
هرمزگان و احداث شــهر جدید خلیج فارس 

شد .
   محمد آشــوری تازیانی در دیدار با شهرام 
ملکی معاون وزیر راه و شهرسازی و سرپرست 
شــرکت عمران شــهرهای جدید، بر اهمیت 

جایگاه استراتژیک این استان تأکید کرد و گفت: 
هرمزگان، به عنوان نقطه صفر ارتباطات دریایی 
و تجاری، جایگاهی منحصر به فرد در کشور 
دارد؛ اینجا نه تنها مرکز ثقل پهنه دریایی ایران 
است، بلکه به دلیل موقعیت جغرافیایی اش، به 
 طور مســتقیم با پنج کشــور حاشیه جنوبی 

خلیج فارس در ارتباط است.
  اســتاندار هرمزگان ادامــه داد: این موقعیت 
بی نظیــر می توانــد هرمزگان را بــه یکی از 
قطب های تجاری و اقتصادی مهم در ســطح 

بین المللی تبدیل کند.

هرمــزگان، به عنــوان نقطه صفر 
ارتباطات دریایی و تجاری، جایگاهی 
منحصر به فــرد در کشــور دارد؛ 
اینجا نه تنها مرکز ثقل پهنه دریایی 
ایران است، بلکه به دلیل موقعیت 
جغرافیایی اش، به طور مســتقیم 
 بــا پنــج کشــور حاشــیه جنوبــی 

خلیج فارس در ارتباط است

,,

هرمزگانهرمزگان در چنگال محرومیت در چنگال محرومیت
ضرورت توجه دولت به مشکلات استانضرورت توجه دولت به مشکلات استان
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یادداشت

مسکن، دغدغه اول مردم در بندرعباس 

مســکن یکی از اساسی ترین نیازهای بشری است که تأثیر مستقیمی 
بر کیفیــت زندگی افراد دارد. در ایران، به ویژه در شــهرهای بزرگ و 
مهاجرپذیر مانند بندرعباس، مشکل مسکن به یکی از چالش های اصلی 
تبدیل شده است. افزایش جمعیت، مهاجرت های گسترده، تورم و نبود 
برنامه ریزی مناســب در حوزه مسکن، باعث شده است که بسیاری از 
مردم، به ویژه اقشار کم درآمد، با مشکلات جدی در تأمین مسکن مناسب 

مواجه شوند.
*  افزایش قیمت مسکن و اجاره بها

  بندرعباس به عنوان مرکز اســتان هرمزگان و یکی از شهرهای مهم 
جنوب ایران، به دلیل موقعیت استراتژیک خود، همواره پذیرای مهاجران 
زیادی از ســایر نقاط کشور بوده است. این مهاجرت ها باعث افزایش 
تقاضا برای مسکن و در نتیجه افزایش قیمت ها شده است. بسیاری از 
مردم، به ویژه جوانــان و خانواده های کم درآمد، توانایی خرید یا حتی 
اجاره مسکن مناسب را ندارند. اجاره بها در این شهر به حدی افزایش 
یافته اســت که بخش عمده ای از درآمد خانوارها صرف پرداخت آن 
می شود و این موضوع فشار اقتصادی زیادی را به خانواده ها وارد کرده 
است.یکی دیگر از مشکلات جدی در بندرعباس، کمبود مسکن مناسب 
است. بسیاری از واحدهای مسکونی موجود در این شهر قدیمی و فاقد 
استانداردهای لازم هستند. علاوه بر این، ساخت وسازهای غیراصولی و 
بدون نظارت کافی باعث شده است که بسیاری از ساختمان ها از نظر 
ایمنی و کیفیت در سطح پایینی قرار داشته باشند وبسیاری از املاک در 
محلات هم فرسوده و ناایمن و غیراستانداردهستند. این موضوع نه تنها 
بر کیفیت زندگی ســاکنان تأثیر منفی می گذارد، بلکه خطرات جانی و 
مالی نیز به همراه دارد.به دلیل افزایش قیمت ها و کمبود مسکن مناسب، 
بســیاری از مردم مجبور به زندگی اشــتراکی در یک واحد مسکونی 
هستند. این شرایط به ویژه برای خانواده های چندفرزندی بسیار سخت 
و طاقت فرسا است. زندگی در فضای محدود و بدون حریم خصوصی، 
علاوه بر ایجاد تنش های روانی، می تواند به افزایش مشکلات اجتماعی 

و خانوادگی منجر شود.
*  تأثیر منفی بر فرزندآوری و ازدواج

  مشکل مسکن تأثیر مستقیمی بر نرخ ازدواج و فرزندآوری در جامعه 
دارد. بســیاری از جوانان به دلیل ناتوانی در تأمین مسکن مناسب، از 
ازدواج و تشکیل خانواده خودداری می کنند. حتی در مواردی که ازدواج 
صورت می گیرد، مشکل مسکن باعث می شود که زوج ها از داشتن فرزند 
صرف نظــر کنند یا تعداد فرزندان خود را محدود کنند. این موضوع در 
بلندمدت می تواند به کاهش نرخ رشــد جمعیت و پیری جامعه منجر 
شود.مشکلات اقتصادی و معیشتی، از جمله مشکل مسکن، می تواند 
به افزایش انحرافات اجتماعی هم منجر شود. جوانانی که توانایی تأمین 
مسکن مناســب را ندارند، ممکن است به سمت رفتارهای پرخطر و 
ناهنجاری های اجتماعی کشیده شوند. این موضوع به ویژه در شهرهای 
بزرگ و مهاجرپذیر مانند بندرعباس که با مشکلات اقتصادی و اجتماعی 

بیشتری مواجه هستند، می تواند به یک بحران اجتماعی تبدیل شود.
 *  لزوم تسریع در اجرای مسکن ملی

  طرح های ملی مسکن، مانند طرح مسکن مهر و نهضت  ملی مسکن، با 

هدف تأمین مسکن مناسب و ارزان قیمت برای اقشار کم درآمد طراحی 
شــده اند. اجرای این طرح ها می تواند به کاهش مشکلات مسکن در 
شــهرهایی مانند بندرعباس کمک کند. با این حال، اجرای ناقص یا 
کند این طرح  نهضت ملی مسکن در اتوبان شهید رجایی بندرعباس 
برای ســاخت ۱۵ هزار واحد مسکن باعث شده است که بسیاری از 
مردم همچنان با مشــکل مسکن مواجه باشند. تسریع در اجرای این 
طرح  و رفع موانع موجود می تواند به بهبود شرایط مسکن در این شهر 
کمک کند.مشکل مسکن در بندرعباس و سایر شهرهای ایران تنها با 
اقدامات عادی و روزمره قابل حل نیست. این مشکل نیازمند اقدامات 
جهادی و بسیج تمامی منابع و امکانات است. اقدامات جهادی به معنای 
تلاش همه جانبه و بی وقفه برای رفع مشکلات اساسی جامعه است. در 
حوزه مســکن، این اقدامات می تواند شامل ساخت سریع واحدهای 
مسکونی، استفاده از روش های نوین ساخت وساز، کاهش بوروکراسی 
و تسهیل فرآیندهای اداری باشد.نهادهای مذهبی، به ویژه ائمه جمعه، 
می توانند نقش مهمی در حل مشــکل مسکن ایفا کنند. این نهادها با 
استفاده از جایگاه و نفوذ خود در جامعه می توانند مردم را به مشارکت 
در طرح های ملی مسکن تشویق کنند و از دولت و نهادهای مسئول 
بخواهند که به این موضوع توجه ویژه ای داشته باشند. علاوه بر این، ائمه 
جمعه می توانند با برگزاری جلسات و نشست های مختلف، مشکلات 
مردم را به گوش مسئولان برسانند و در جهت رفع این مشکلات تلاش 
کنند. ائمه جمعه می توانند بخشی از خطبه های نمازهای جمعه را به 
موضوع مشکل مسکن و اجاره اختصاص دهند تا متولیان مسکن در 
استان تدابیر لازم را برای رفع مشکلات مسکن شهروندان اتخاذ کنند 
که مسکن ارتباط مستقیمی با سیاست فرزندآوری کشور دارد و اگر 
مردم دغدغه مسکن شان کمتر شود، بطور حتم افزایش فرزندآوری 

را بدنبال خواهد داشت.
*  تدابیر لازم توسط متولیان مسکن و استانداری

استان هرمزگان و به ویژه شــهر بندرعباس به دلیل موقعیت خاص 
خود، نیازمند تدابیر ویژه ای در حوزه مســکن است. متولیان مسکن 
و اســتانداری باید با همکاری یکدیگر، برنامه های جامع و عملیاتی 
برای حل مشکل مســکن در این منطقه طراحی کنند. این برنامه ها 
می تواند شامل ساخت مســکن ارزان قیمت، ارائه تسهیلات ویژه به 
جوانان و خانواده های کم درآمد، و نظارت دقیق بر ساخت وســازها 
باشد. طرح نهضت ملی مسکن در اتوبان شهید رجایی بندرعباس نیز 
بایستی باجدیت بیشتر اجرا شــود تا مردم به خانه دار شدن امیدوار 
شوند.درحقیقت مشکل مسکن در بندرعباس و سایر شهرهای ایران 
یکی از چالش های اساســی است که نیازمند توجه فوری و اقدامات 
عملی است. افزایش قیمت مسکن و اجاره بها، کمبود مسکن مناسب، 
زندگی اشتراکی و شرایط سخت، تأثیر منفی بر فرزندآوری و ازدواج، 
و افزایش انحرافات اجتماعی از جمله مشــکلاتی هستند که مردم با 
آن مواجه هستند. تسریع در اجرای طرح های ملی مسکن، اقدامات 
جهادی، مشارکت نهادهای مذهبی و تدابیر لازم توسط متولیان مسکن 
و اســتانداری می تواند به حل این مشــکل کمک کند. تنها با تلاش 
همه جانبه و همکاری تمامی نهادهــا و مردم می توان امیدوار بود که 
مشکل مسکن در بندرعباس و سایر شهرهای ایران حل شود و شرایط 

بهتری برای زندگی مردم فراهم شود.
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مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان:

۶۶ هزار میلیارد هزار میلیارد
 از کارگاه های استان هرمزگان مطالبات داریم از کارگاه های استان هرمزگان مطالبات داریم

به همت کانون فرهنگی هنری حضرت علی اصغر)ع( صورت گرفت

ویزیت رایگان متخصص ارتوپد در یکی از مساجد بندرعباس

گروه خبر// عباس اکبری مدیر کل تأمین اجتماعی 
استان هرمزگان با اشــاره به ضرورت پرداخت به 
موقع حق بیمه و پرداخت مطالبات بیمه ای کارگاه ها 
از سوی سازمان ها، دســتگاه ها و کارفرمایان به 
منظور پرداخــت تعهدات و ارتقــای خدمات به 
بیمه شدگان و بازنشستگان گفت: در استان بیش از 
۶ هزار میلیارد تومان از کارگاه های مختلف مطالبات 
داریم و از سوی دیگر ۱7۶ میلیارد تومان بدهی به 
مراکز درمانی طرف قرارداد وجود دارد به عبارتی 
مطالبات ما از کارفرمایان سی برابر بدهی هایمان 

است.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ اکبری با اشــاره به 
تعهدات سنگین این سازمان در ماه های آخر سال اظهار 
داشت: ســازمان تامین اجتماعی باید در بهمن و اسفند 
ماه ســال جاری علاوه بر پرداخت حقوق بازنشستگان 
و مستمری بگیران نسبت به پرداخت عیدی پایان سال 
این عزیزان هم اقدام کند و علاوه بر آن پیگیری پرداخت 
تفاوت متناسب سازی حقوق بازنشستگان و مستمری 

بگیــران را نیز در دســتور کار دارد.وی افزود: باید در 
نظر داشت که سازمان تامین اجتماعی در کنار پرداخت 
حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران، هزینه هایی را نیز 
ماهانه در حوزه درمــان، در بخش تعهدات کوتاه مدت 
و بیمه بیکاری پرداخــت می کند.اکبری در ادامه گفت: 
در اســتان هرمزگان بیش از ۶ هــزار میلیارد تومان از 
کارگاه های مختلف مطالبات داریم و از طرفی تنها بدهی 
سازمان تأمین اجتماعی در استان در حوزه درمان است 
که مربوط به داروخانه ها و مراکز درمانی غیردانشگاهی 
اســت با رقمی بالغ بر ۱۷۶ میلیــارد تومان یعنی بیش 
از ۳0 برابر بدهی، ســازمان تأمین اجتماعی در استان 
دارای مطالبات اســت. برای نمونه اگر فقط یک قلم از 
مطالبات این سازمان که مربوط به شهرداری بندرعباس 
و پیمانکاران آن است که به رقمی بیش از ۲00 میلیارد 
تومان می رسد پرداخت شود مشــکل پرداخت بدهی 
سازمان تأمین اجتماعی به مراکز درمانی طرف قرارداد 
در استان مرتفع خواهد شــد.مدیر کل تأمین اجتماعی 
هرمزگان افزود: مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی با 
استاندار هرمزگان مکاتبه ای داشته اند که چنانچه کمک 
شــود ســازمان تأمین اجتماعی مطالبات خــود را از 
کارگاه ها ی بدهکار وصول کند وصولی این بخش برای 
پرداخت مطالبات مراکز درمانی و داروخانه های استان 
هزینه می شــود. اکبری تصریح کــرد: با توجه به اینکه 
سازمان تامین اجتماعی برای ایفای تعهدات خود در قبال 
بیمه شدگان، بازنشستگان و مستمری بگیران از هیچگونه 
بودجه و منابع دولتی استفاده نمی کند و تامین منابع برای 
انجام تعهدات سازمان از محل دریافت حق بیمه ها است. 
لذا از کارفرمایان محترم نیز تقاضا داریم تا در پرداخت 
بموقع حق بیمه ها، سازمان را مثل همیشه همراهی کنند. 

 گروه خبر // رحیمی، از ویزیت رایگان 7۰ نفر از بیماران نیازمند محله کمربندی بندرعباس به همت کانون فرهنگی 
هنری در مسجد حضرت علی اصغر)ع( این محله خبر داد.

     الهــام رحیمی در گفتگو با  شبســتان اظهار کــرد: کانون فرهنگی هنری حضرت علی اصغر)ع( در راســتای 
فعالیت های اجتماعی خود و با دعوت از یک نفر از پزشکان بومی استان هرمزگان، زمینه را برای ویزیت رایگان 
بیماران نیازمند محله کمربندی فراهم کرد.وی افزود: دکتر حسین سالاری متخصص ارتوپدی با دعوت کانون فرهنگی 
هنری حضرت علی اصغر)ع( در مســجد محله کمربندی حاضر شد و به ویزیت رایگان بیماران نیازمند پرداخت.

مدیر کانون فرهنگی هنری حضرت علی اصغر)ع( محله کمربندی شــهر بندرعباس ادامه داد: بخشی از داروی این 
بیماران توســط خود پزشک تامین شد و برخی نیز به داروخانه های سطح شهر معرفی شدند.وی گفت: باتوجه به 
شرایط اقتصادی اهالی محله کمربندی که از محلات آسیب پذیر شهر بندرعباس محسوب می شود، در نظر داریم 
که با هماهنگی با پزشکان متعهد و خیراندیش، برنامه ویزیت رایگان را در مسجد محله به صورت هفتگی یا ماهیانه 

اجرا کنیم.
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ساماندهی بازار مسکن
 در انتظار تکمیل سامانه املاک و اسکان

   گروه اقتصادی // عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در خصــوص وضعیت بحرانی بازار مســکن و اهمیت تکمیل ســامانه 
 املاک و اســکان به بیان توضیحاتی پرداخت.حجت الاسلام و المسلمین 
محمد میرزایی، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در گفتگو با  
مهر، در خصوص بحران مسکن و راه حل های موجود برای ساماندهی بازار 
مسکن بیان کرد: »مسئله مسکن یکی از بحران های اساسی جامعه ماست 
و مردم واقعاً با آن درگیر هستند. در این راستا، یکی از اقداماتی که مجلس 
تصویب کرده است، راه اندازی و تکمیل سامانه املاک و اسکان است. این 
سامانه به ما کمک می کند تا خانه های خالی را شناسایی کنیم و مشخص شود 
که چه تعداد خانه خالی داریم، چه تعداد خانه در اختیار مالکین است و کدام 
خانه ها در اختیار مستأجران قرار دارند. هدف این است که بتوانیم عرضه و 
تقاضای مسکن را به تعادل برسانیم و از این طریق بازار مسکن را ساماندهی 
کنیم.«وی ادامه داد: »امروز یکی از مهم ترین مشکلات ما در بازار مسکن، 
عدم تعادل بین عرضه و تقاضا است. همین مشکل باعث به هم ریختن جریان 
بازار شده است. در همین راستا، اخیراً قانون جدیدی به تصویب رسید که 
صدور دســته چک را منوط به ثبت نام مردم در ســامانه املاک و اسکان 
 کرده اســت. این اقدام باعث شده است که مراجعات مردمی به این سامانه 
۲00 درصد افزایش پیدا کند.« میرزایی به نقش سایر دستگاه های دولتی 
 در این مســئله اشــاره کرد و گفت: »در حال حاضر، در کمیسیون اصل

 ۹0 بررسی هایی انجام شده است که ارائه خدمات عمومی دولتی به مردم 
هم به ثبت نام در این ســامانه منوط شود. این گام می تواند تأثیر زیادی در 
گســترش ثبت نام مردم در سامانه و کمک به تکمیل آن داشته باشد.« این 
نماینده مجلس شورای اسلامی در خصوص لزوم اجرایی شدن کامل این 
طرح اظهار کرد: »برای اینکه این سامانه به درستی عمل کند، مجلس باید 
به طور جدی پای کار بایستد. قانون تصویب شده باید به درستی عملیاتی 
شود تا شاهد تکمیل کامل سامانه املاک و اسکان باشیم. مسئله خانه های 
خالی و مالیاتی که برای آن در نظر گرفته شــده است، یک حرکت بسیار 
ارزشــمند بوده اســت. اما این حرکت باید با جدیت تمام دنبال شود تا به 
اهداف اصلی خود برسد.« میرزایی همچنین به اهمیت نقش بانک ها در این 
فرایند اشاره کرد و افزود: »بخشی از خانه ها در اختیار دولت و بانک هاست 
و اگر این ها مجبور شوند که به صورت اجاره ای به مردم واگذار کنند، نه تنها 
مشکلی برای آنها پیش نخواهد آمد بلکه مالیات ستانی نیز به طور مؤثرتری 
انجام خواهد شد. در نتیجه، این اقدام هم برای مردم و هم برای دولت سودمند 
است.« نماینده شــاهین دژ و تکاب در مجلس شورای اسلامی در پایان 
تأکید کرد: »در نهایت، هر چقدر که ما به سمت هوشمندسازی پیش برویم 
و بتوانیم این سامانه را تکمیل و اجرایی کنیم، بسیاری از مشکلات مردم در 
زمینه مسکن حل خواهد شد. مجلس باید به این مصوبه خود پافشاری کرده 

و آن را با جدیت دنبال کند تا شاهد تحول مثبت در بازار مسکن باشیم.«

اقتصادی

خبـر

گروه اقتصادی // کالاهای مصرفی مردم از لباس 
و گوشت گرفته تا سیب زمینی و هویج، قسطی 
و دانه ای به فروش می رســد اما پشت پرده، 
بیماری های متابولیکی، ســوءتغذیه و تلاشی 

خانواده هاست. 
   بحران معیشت برای طبقات فرودست و متوسط، 
به مرحله ای رسیده که تمام مرزها و خطوط قرمز 
سابق را پشت سر گذاشته است؛ افول معاش مردم 
به خصوص مزدبگیرانِ با حقوق ثابت، نشانه های 
بســیار آشــکاری دارد؛ اما یکی از عجیب ترین 

نشانه ها، تغییر مولفه های سبد خرید قسطی ست.
*  سیر سقوط خریدِ قسطی!

  در دهه هــای ۵0، ۶0 و حتــی اوایــل دهه ۷0 
شمسی، حقوق بگیران، کارمندان، معلمان و کارگران، 
نیازمندی های پایه ای یک زندگی ساده را قسطی 
تامین می کردند، خانه، خودرو و در موارد بســیار 
محدودی لوازم خانگی و اثاث خانه )به شــیوه ی 
خرید از تعاونی های مصرف مزدبگیران( به صورت 
قسطی خریداری می شد. توان خرید اقساطی مزد و 
حقوق به اندازه ای بود که با آن بشود خانه و ماشین 
خرید. یک مزدبگیر سایر نیازهای زندگی را خیلی 

ســاده و در زمان نیاز به صورت نقدی خریداری 
می کرد....

  وقتی جلوتر می آییم و به دهه  ۹0 و ســال های 
میانی این دهه می رسیم، آگهی های خرید قسطی 
برای اقلام ارزان تر و ســهل الوصول تری منتشــر 
می شود؛ در آن سال ها، مثلًا تورهای مسافرتی به 
صورت اقساطی عرضه می شد یا آگهی هایی برای 
خرید قسطی ملک های اشتراکی در فضای مجازی 

به چشم می خورد.
   بعدتــر، بلیت  قطار و هواپیمــا، هزینه خدمات 
درمانی و دندانپزشکی و اجاره ویلا و استراحتگاه 
در شمال و جنوب، قسطی شد؛ حالا اما با سقوط 
ارزش واقعــی مزد و حقــوق در قیاس با صعود 
تند قیمت ها، دایره خرید قســطی به طرز عجیبی 
گسترش یافته؛ مردم از خرید قسطی خانه و ویلا 
به خرید قسطی سیب زمینی و پیاز رسیده اند؛ حتی 
هویج فرنگی به صورت اقساطی به فروش می رسد.

*  فروش قسطی صیفی جات!
  در جریان جســتجو در اینترنت به سایتِ »هایپر 
اسنپ مارکت«، یک سوپرمارک آنلاین برای تهران، 
کرج و اصفهان برخوردیم؛ این ســایت، در بخش 

ســبزیجات و صیفی جات، همه اقلام را قسطی به 
فروش می رساند؛ برای مثال، براساس قیمت های 
ســی بهمن، ۶ عدد ســیب زمینی به وزن تقریبی 
۱.۵ کیلوگــرم به قیمت ۹۱۶4۷ هــزار تومان به 
صورت اقســاط به فروش گذاشته شده؛ یا قیمت 
خرید قسطی ۱.۵ کیلو پیاز، ۶4۱0۷ تومان است. 
یک کیلو خیار به قیمتِ ۶۹ هزار تومان به فروش 

می رسد.
  گرانی بی سابقه میوه و صیفی جات در شرایطی که 
دستمزد ثابت مانده، منجر به کاهش سنگین تقاضا 
برای خرید شــده و در نتیجه، فروشندگان آنلاین 
به عرضه قسطی ساده ترین کالاهای خوراکی روی 
آورده انــد؛ قبلًا برای یک کارگر ســاده مثلًا یک 
رفتگر شهرداری یا کارگر ساختمانی، سیب زمینی 
آب پز یا سیب زمینی با تخم مرغ، غذایی ساده و در 
دسترس بود که می شد با آن سد جوع کرد و روز را 
به شب رساند؛ حالا همان هم دیگر مقدور نیست....
اکبر، یک کارگر ساختمانی ساده است که از شمال 
کشــور به تهران آمده و گاهی روزها دور میدانی 
در غرب تهران به انتظار آمدن کارفرما می نشیند؛ 
او می گوید: میوه فروشیِ نزدیک ساختمانی که چند 
روزی ســت کار می کنم، هر کیلو سیب زمینی را 
بیشــتر از ۵0 هزار تومان می فروشد؛ برای چند تا 
سیب زمینی و دو سه عدد تخم مرغ و یکی دو نان، 
باید ۲00 هزار تومان بدهم؛ مگر ما روزی چقدر 

دستمزد داریم؟!
  او می گویــد اگر بخواهد ســر کار ناهار بخورد، 
چیزی از مزد روزانــه اش برای خانواده نمی ماند؛ 

پس خیلی روزها را با نان خالی سر می کند.
*  بی نظمی در بازار

  آنچــه در بــازار حاکمیــت دارد، بی نظمــی و 

ناهماهنگی ست؛ دولت قیمت هر کیلو سیب زمینی 
را ۲۹ هزار و ۵00 تومان اعلام کرده و قرار است 
با واردات ســیب زمینی مشکل حل شود هرچند 
معلوم نیســت واردات بــا دلار ۹0 و چند هزار 
تومانی چطور قرار اســت بازار سیب زمینی را به 
آرامش برگرداند اما در مغازه ها و سطح شهر، گاهی 
سیب زمینی به دو برابر این قیمت به فروش می رسد. 
نرخ های رسمی، فقط روی کاغذ معنا دارند و جالب 
اینجاست که دولت در محاسبات رسمی از جمله 
محاسبات سبد معیشت در شورایعالی کار به همین 
نرخ های غیرواقعی اکتفا می کند، کاری به کف بازار 

و واقعیات ندارند.
  در فرودین امسال، قیمت هر کیلو سیب زمینی در 
بازار حدود ۲0 هزار تومان بود و بعد از گذشــت 
۱۱ ماه به حدود ۶0 هزار تومان رسید؛ در عرض 
چندماه تورم ۳00 درصدی فقط روی همین یک 
قلم کالا، اعمال شده است؛ ســیب زمینی و پیاز، 
ساده ترین اقلام ســبد خوراکی هستند؛ کالاهای 
گران تر ســفره ها از جمله برنج و گوشت هم یک 

تورم ۱00 درصدی یا بیشتر را تجربه کرده اند.
*  زندگیِ تماماً قسطی!

  کاهش قدرت خرید مردم برای ساده ترین کالاها 
کار را به جایی رســانده که از فروش قسطی مرغ 
و گوشــت و بنرهای تبلیغاتی به عرضه ی قسطی 

سیب زمینی و هویج رسیده ایم!
  زندگی کاملًا قسطی شده؛ فرودستان و مزدبگیران، 
قسطی سفر می روند، قسطی وسیله خانه می خرند، 
قســطی لباس می پوشند و حالا قسطی اقلام خام 

خوراکی می خرند....
  »فرامرز توفیقی« فعال کارگــری در این رابطه 
می گویــد: متاســفانه دولت و مجلــس به جای 

مسئولیت پذیری، در مقام وعظ گر و ناله کن ظاهر 
می شوند؛ کارگران ســیب زمینی و پیاز به سختی 
می خرنــد ولی دولت از ناتــرازی و کم کاری های 
گذشــته ناله می کند، مشــکلات را همه می دانند 
و شــکی نیست که اشــتباهات و بی مسئولیتی ها 
)که کماکان ادامــه دارد( انواع ناترازی ها به وجود 
آورده که جدی ترین آن ، ناترازی دســتمزد و سبد 
هزینه های زندگی ست. حالا راهکارشان چیست، 
اصلًا می دانند چه می کنند، راهکاری دارند؟ کشور 
با فروش ســکه و طلا و دلار به مردم تا کی اداره 

می شود؟!
  به گفته وی، فروش قســطی سیب زمینی و پیاز، 
تبعاتِ مشکلات ساختاری از جمله ناترازی های 
درمان نشــده و ناتوانی ها در اداره امور اســت که 
 حالا کار به جایی رســیده که مردم سیب زمینی و 
تخم مرغ برایشان گران است و برای خریدش تب 

می کنند.
  توفیقــی ادامه می دهد: کالاهای مصرفی مردم از 
لباس و گوشــت گرفته تا ســیب زمینی و هویج، 
قســطی و دانه ای به فروش می رســد اما پشت 
پرده، بیماری های متابولیکی، سوءتغذیه و تلاشی 
خانواده هاســت؛ زندگی کردن به این شیوه دیگر 
امکان پذیر نیست؛ این سیر سقوط یکجا باید متوقف 

شود.....
 مردم از خرید خانه و خودروی قســطی به تامین 
قســطیِ ســاده ترین نیازمندی های زندگی روی 
آورده اند، لباس قسطی، لوازم التحریز قسطی، درمان 
با قسط و قوله و پدیده ای جدید به نام سیب زمینی 
و پیاز قسطی؛ واقعیت غم انگیز است؛ این دگرگونیِ 
عمیقِ سبک زندگی مردم باید زنگ های خطر را به 

صدا دربیاورد..../ قدس آنلاین

از مرغ و گوشت تا سیب زمینی و هویج؛ زندگی کاملًا »قسطی« شد!

گروه اقتصادی // معاون اقتصادی و مالی شرکت فولاد مبارکه و 
عضو هیئت مدیره شرکت فولاد هرمزگان گفت: با برنامه هایی که 
هیئت مدیره فولاد هرمزگان و گروه فولاد مبارکه تدارک دیده اند، 

تامین نقدینگی پروژه های فولاد هرمزگان انجام خواهد شد و این 
پروژه ها با سرعت بیشتری پیش خواهند رفت.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی کویتی در حاشــیه بازدید 
از طرح های توســعه ای فولاد هرمزگان بیان کرد: خوشبختانه 
طرح های توسعه ای شرکت فولاد هرمزگان طبق برنامه پیش 
می رود. با این حال مطابــق با اکثر پروژه ها، مهم ترین چالش  

آن ها تامین نقدینگی است.
   وی با اشــاره به برنامه های تدارک دیده شــده برای تامین 

نقدینگی پروژه ها افــزود: طی برنامه ریزی های صورت گرفته 
قرار است بخشــی از تامین منابع مالی از طریق شرکت های 

تامین سرمایه صورت گیرد.
   همچنین بخشــی از تامین مالی نیز از طریق شبکه بانکی به 
صورت تامین ارز برنامه ریزی شده است. در همین حال گروه 
فولاد مبارکه نیز برنامه تامین مالی شــرکت های زیرمجموعه 
را برای اجرای طرح های توســعه ای فولاد هرمزگان از طریق 
افزایش ســرمایه در دستور کار قرار داده است.کویتی تصریح 

کرد: به طور قطع، با برنامه های تدوین شــده برای تامین مالی 
طرح های توســعه ای، امید می رود که در زمان مقرر و برنامه 
و بودجه ای که برای ســال آینده پیش بینی کردیم، منابع مالی 

تامین شود.
  به گفته وی، تزریق نقدینگی به پروژه ها باعث خواهد شــد 
تا روند اجرای آن ها ســریع تر از قبل پیش رود و شــاهد به 
بهره برداری رسیدن آن ها و شکوفایی فولاد هرمزگان خواهیم 

بود.

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه در بازدید از طرح های توسعه ای هرمز خبر داد 

 تامین نقدینگی پروژه های فولاد هرمزگان در دستور کار است

سبد معیشتِ ۲۳ میلیونی توهین به کارگران است 

گروه اقتصادی // یک فعال کارگری گفت: مشخص 
 اســت که تعیین رقم ۲۳ میلیون تومانی برای 
به معنایِ تداومِ سرکوبِ مزد  سبد معیشــت، 
کارگران است. مزدی که باز هم نمی تواند نیازهای 

اساسی و حداقلیِ زندگی را تأمین کند. 
  عبدالعظیــم همایونی، بازرس هیئــت مدیره کانون 
شــوراهای استان زنجان، در رابطه با اعلام تعیین نرخ 
۲۳ میلیون و 44۱هزار تومانیِ سبد معیشت گفت: از 
قرار معلوم در کمیته مزد این رقم مطرح و توافقاتی نیز 
حاصل شده است که ما به این رقم به شدت معترض 
هستیم. سبد معیشت به معنای سبدِ حداقل های زندگی 
اســت و هر کس در این کشور زندگی می کند، متوجه 
می شود که با ۲۳ میلیون تومان نمی توان امور حداقلیِ 
زندگی را گذراند.وی ادامه داد: ســبد معیشتی که در 
کمیته ی مزد تعیین می شود، به گفته ی نمایندگان کارگری 
این کمیته بسیار حداقلی است و بسیاری از مولفه های 
حداقلی از آن حذف شده است. اینکه با همین حداقل ها 

هم به شکلِ حداقلی رفتار شود، ظلم به کارگران است.
همایونی گفت: طبق ماده 4۱ قانون کار مزد باید مطابق 
با نرخ تورم و ســبد حداقل های زندگی تعیین شود 
اما مسئله این است که هیچ زمان دستمزد کارگران را 
مطابق با سبد حداقل های زندگی تعیین نکرده اند و مزد 
تعیین شده فاصله ی بسیاری با این سبد دارد.این فعال 
کارگری بیــان کرد: از این جنبه هم اگر بخواهیم نگاه 
کنیم، مشخص است که تعیین رقم ۲۳ میلیون تومانی 
برای سبد معیشت، به معنایِ تداومِ سرکوبِ مزد کارگران 
اســت. مزدی که باز هم نمی تواند نیازهای اساسی و 
حداقلیِ زندگی را تأمین کند.وی گفت: وقتی ســکه 
بالای ۷۵ میلیون تومان و دلار حدود ۹0 هزار تومان 
است، چطور نرخ سبد حداقل های زندگی را ۲۳ میلیون 
تومان تعیین می کنید؟ افزایشِ قیمتِ نرخ ارز و سکه 
هنوز خود را به طــور کامل در افزایشِ قیمتِ کالاها 
نشــان نداده است. تعیین رقم ۲۳ میلیون تومانیِ سبد 
حداقل های زندگی، توهین به کارگران است. امیدواریم 

همانطور که گفته شده، با اعمالِ تورم بهمن ماه، رقمِ این 
سبد به شکلِ صحیحی تغییر کند.بازرس هیئت مدیره 
کانون شوراهای استان زنجان گفت: اگرچه مزد کارگران 
در شــورایعالی کار باید به صورت سه جانبه از سوی 
نمایندگان کارگری و کارفرمایی و دولتی تعیین شود، 
اما نباید فراموش کنیم که قانون کار باید مبنای تعیین 
رقم مزد قرار بگیرد. اینکه هر سال نمایندگان کارگری 
بــر روی اجرای این قانون تاکید کنند و در نهایت هم 
بخش مهم این قانون که سبد حداقل های زندگی است، 
کنار گذاشته شود، نشان می دهد ما در عمل چیزی به 
عنوان مذاکرات سه جانبه نداریم.همایونی تأکید کرد: 
خواسته ی ما اجرای قانون کار به شکلِ صحیح است. 
باید همه چیز شفاف باشد و در نهایت روی این اعداد 
و ارقام صحیح مذاکره کنیم. نه اینکه رقم سبد معیشت 
و نرخ تورم رســمی را پایین اعلام کنیم و بعد حداقل 
دستمزد را نه طبق قانون و مطابق با این دو مولفه بلکه 
با زیرکی، بسیار پایین تر از این ارقام رسمی و حداقلی 
تعیین کنیم.این فعال کارگری ادامه داد: با این کار به تولید 
و کشــور آسیب می زنیم چون بیش از نیمی از جامعه 
توانِ تامین حداقل های زندگیِ خود را از دست می دهند 
و این موضوع تبعاتِ اجتماعی، پزشــکی، فرهنگی و 
سیاسیِ بالایی دارد.همایونی گفت: هم دولت که قولِ 
اجرای قانون را در شعارهای انتخاباتیِ خود داده و هم 
مجلس باید به وعده ها خود پایبند باشند و وظایف خود 
را به درستی انجام دهند. دولت وظیفه ی اجرای قانون را 
دارد و مجلس هم موظف بر نظارت بر اجرای صحیح 
قانون است. بنابراین از مجلس می خواهیم اگر در تعیین 
مزدِ کارگران باز هم مانند سال های گذشته تخطی در 
قانون اتفاق افتاد، به صورتِ جدی به مسئله ورود کند 
و اجازه ندهد کارگران وضعیتی بدتر از سال های گذشته 

پیدا کنند.

تفکیک وزن و قیمت هر گونه فلز مورد استفاده در طلا و جواهرات

گروه اقتصادی // اتحادیه طلافروشان تهران اعلام کرد که فروشندگان 
باید تفکیک وزن و قیمت هر گونه فلز مورد استفاده در طلا و جواهرات را 

بر روی مصنوع نصب و در فاکتور خرید قید کنند.
به گزارش  مهر، نادر بذرافشان رئیس اتحادیه فروشندگان و سازندگان طلا، 
جواهر نقره و ســکه تهران در نامه ای موضوع لزوم تفکیک وزن و قیمت هر 
گونه فلز مورد استفاده در طلا و جواهرات را اعلام کرد.در این نامه آمده است: 
به منظور بهبود شفافیت در کسب و کار صنف و صنعت طلا و جواهر کشور و 
رعایت حقوق مصرف کنندگان به اطلاع همکاران گرامی می رساند از آنجا که 
در برخی مصنوعات طلا، در فرآیند تولید از فلزات دیگری غیر از طلا، برای 
مدبر و قفل استفاده می شود، لذا اعضای گرامی صنف اعم از تولیدکنندگان و 
فروشندگان عمده و خرده ملزم هستند وزن هر گونه فلز استفاده شده در مدبر 
و قفــل را از وزن کل مصنوع تفکیــک و بر روی مصنوع نصب و در فاکتور 

خرید قید نمایند.
  بدیهی است در صورت عدم توجه به این مهم وفق مقررات مربوطه از جمله 

قانون حمایت از حقوق مصرف کننده با خاطی برخورد خواهد شد.

 گروه اقتصادی // صد و یکمین و آخرین جلسه 
شــورای گفتگو دولت و بخــش خصوصی اتاق 
بازرگانی هرمزگان در ســال جــاری با حضور 
دکتر محمد آشوری اســتاندار هرمزگان، احمد 
مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای 
بازرگانی  اتاق  رئیس  اســلامی، محمدرضا صفا 
استان  و جمعی از مدیران و فعالان بخش دولتی 
و خصوصی در ســالن جلســات اتاق بازرگانی 
هرمزگان برگزار شد. این جلسه به بررسی مسائل 
اقتصادی استان و ارائه راهکارهای مناسب برای 

حل مشکلات موجود اختصاص داشت.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد آشــوری، استاندار 
هرمزگان در حاشــیه این  جلســه با اشاره به اهمیت 
مشــارکت جمعی در حل مشــکلات استان، گفت: در 
این جلســه، محور بحث و بررسی ها پیرامون افزایش 
اختیارات اســتانداران و تسهیل روند حل مشکلات و 
تسریع توسعه اســتان بود.وی در گفتگو با خبرنگاران 
افزود: یکی از مباحث اصلی افزایش اختیارات استانداران 
است که می تواند موجب کاهش فرآیندهای طولانی و 
تسریع در خدمات رســانی به مردم و فعالان اقتصادی 
شود.آشوری با مطرح شدن بحث هایی نیز در خصوص 
تقویت اختیارات استانداران در تصمیم گیری های کلان 
اســتان افزود: در این راســتا، تلاش داریم با مشارکت 
بخش خصوصی و دستگاه های مختلف، به تدوین یک 
مدل حکمرانی مناسب پرداخته و پیشنهاد های ارائه شده 
را در جلســات آینده با حضور وزیر کشور و ریاست 
جمهوری مطرح کنیم.اســتاندار هرمزگان تأکید کرد که 
تصمیمات ســریع و به موقع در حل مشکلات می تواند 
گره های بسیاری را باز کند و از سوی دیگر، فرآیندهای 
طولانی مدت تصمیم گیری، باعث ایجاد مشکلات بیشتر 
و کاهش سرعت پیشرفت استان می شود.وی در رابطه 
با  مشکلات تأمین برنج موردنیاز استان اظهار داشت: 
یکی از موضوعات دیگر مطرح شده در این جلسه،بحث 

تأمین برنج و رفع چالش های موجود در این زمینه بود 
که  از دغدغه های اصلی در ســطح کشور مطرح است، 
در جلســات متعددی با وزیر جهاد کشاورزی و سایر 
مسئولان، این موضوع را پیگیری کرده ایم و امیدواریم 
در هفته جاری جلسات بیشتری برای تصمیم گیری های 
نهایی برگزار شــود. آشــوری  در ادامــه بیان کرد که 
تلاش ها بر این اســت که ســهمیه برنج خارجی که با 
ذائقه مردم اســتان همخوانی داشته باشد، تأمین شده و 
مشــکلات توزیع این کالا برطرف شود. این مقام ارشد 
اســتان ما تأکید کرد: به دنبال عدالت در توزیع برنج و 
سایر اقلام ضروری هستیم و معتقدیم بخش خصوصی 
نیز باید در این زمینه به شــکل مؤثر مشــارکت داشته 
باشــد.احمد مرادی، نماینده مردم هرمزگان در مجلس 
شورای اسلامی، ضمن تشکر از تلاش های استاندار و 
فعالان اقتصادی استان، به پیگیری های صورت گرفته در 
ســطح ملی اشاره کرد و گفت: در جلسه ای که سه شنبه 
هفته گذشته با رئیس جمهور و معاونین داشتیم، مسائل 
مهمی در خصوص مشــکلات نادر در بخش های برق، 

گاز و آب مطرح شــد که امیدواریم در آینده نزدیک، 
تصمیمات مثبتی در این زمینه گرفته شــود. وی افزود: 
بحث دیگر مطرح شده در آن جلسه، افزایش اختیارات 
اســتانداران به ویژه در اســتان های جنوبی کشور بود. 
نگاه ویژه رئیس جمهور و استاندار هرمزگان به توسعه 
معیشت مردم، افزایش اشتغال و بهبود وضعیت اقتصادی 
استان، نویدبخش تحولات مثبتی برای مردم هرمزگان 
است.مرادی همچنین تصریح کرد: ما به عنوان نمایندگان 
استان تمام تلاش خود را خواهیم کرد تا در کنار فعالان 
اقتصادی و با همراهی استاندار، مسائل کلان اقتصادی 
اســتان را پیگیری کنیم و این مسائل را در سطح ملی 

مطرح سازیم.
*  درخواســت های فعالان اقتصادی برای تســهیل 

فرآیندها
   رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان نیز در این جلســه با 
اشاره به مشکلات مختلفی که فعالان اقتصادی استان 
با آن مواجه هســتند، گفت: یکی از درخواســت های 
مهم بخش خصوصی این اســت که اختیارات ویژه ای 
به استانداران داده شــود تا در استان بتوانند به سرعت 
مجوزهای خاص را صادر کــرده و فعالان اقتصادی 
نیاز به مراجعه به تهران نداشــته باشند.محمدرضا صفا  
در ادامه تأکید کرد: اســتان هرمــزگان با ظرفیت های 
بالای اقتصادی خــود، به ویژه در مناطق آزاد، نیازمند 
اختیارات بیشتری است تا استاندار بتواند به تشخیص 
خود، در مســائل اقتصادی و مدیریتی تصمیمات لازم 
را اتخــاذ کند. این اختیــارات می تواند موجب بهبود 
شــرایط اقتصادی و تسریع درروند توسعه استان شود.
وی همچنین به ضرورت حضور استاندار در هیئت مدیره 
مناطق آزاد اشــاره کرد و گفت:درخواســت داریم که 
استاندار به عنوان عضو هیئت مدیره اصلی مناطق آزاد 
انتخاب شود تا بتواند در فرآیند تصمیم گیری های مهم و 

استراتژیک مشارکت داشته باشد.

درشورای گفتگو دولت و بخش خصوصی اتاق بازرگانی هرمزگان تاکیدشد

درخواست های فعالان اقتصادی برای تسهیل فرآیندها
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اجتماعی

 برنامه ریزی برای گنجاندن هوش مصنوعی
 در برنامه های درسی

  گروه اجتماعی // معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه هوش مصنوعی در آموزش از اهمیت 
ویژه ای برخوردار اســت، گفــت: وزارت آموزش و پرورش 
 بــرای گنجاندن این موضوع در برنامه های درســی در حال 
برنامه ریزی اســت. مصطفی آذرکیش با بیان اینکه هدایت 
تحصیلی بر اساس چهار عامل انجام می شود، اظهارکرد: این 
عوامل شامل استعداد، علاقه، نیاز جامعه و امکان اجرا است که 
سالانه و بر اساس برنامه درسی ملی انجام می شود.وی با بیان 
اینکه جلساتی با معاونت پرورشی و فرهنگی برای شناسایی 
و رفع آسیب های احتمالی شناسایی برگزار شده است، افزود: 
با این کار هدایت تحصیلی مناســبی برای دانش آموزان انجام 
می شود.معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش 
با بیان اینکه این وزارتخانه با برنامه ریزی دقیق و تشــکیل 
کارگروه های تخصصی برای برگزاری امتحانات نهایی، کاهش 
نابرابری آموزشی، توسعه هوش مصنوعی و هدایت تحصیلی 
دانش آمــوزان آمادگی کامل دارد، ادامــه داد: با اجرای این 
برنامه ها، شــاهد ارتقای کیفیت آموزش و پرورش در سراسر 
کشور هســتیم.آذرکیش با اشاره به اینکه هوش مصنوعی در 
آمــوزش از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت، گفت: وزارت 
آموزش و پرورش برای گنجاندن این موضوع در برنامه های 
درسی در حال برنامه ریزی است.وی با بیان اینکه سند ملی 
هوش مصنوعی تکالیفی را برای دســتگاه ها از جمله وزارت 
آموزش و پرورش تعیین کرده است، افزود: کارگروه هایی در 
شورای عالی آموزش و پرورش برای به روزرسانی محتواهای 
آموزشی تشکیل می شــود.به گزارش ایسنا ؛ معاون آموزش 
متوسطه وزارت آموزش و پرورش هدف از این کار را استفاده 
دانش آموزان از ابزارهای هوش مصنوعی عنوان و اظهار کرد: 
تلاش می کنیم دانش آموزان بتوانند خودشــان این ابزارها را 
بســازند و مهارت تفکر الگوریتمی و برنامه نویسی در آن ها 

تقویت شود.

خبر

گزارش اختصاصی// در سال های اخیر، خوددرمانی و 
مصرف خودسرانه داروها به یکی از عادات خطرناک 
در بین مردم تبدیل شــده است. بســیاری از افراد 
به جای مراجعه به پزشــک، ترجیــح می دهند با 
توصیه های دوســتان، داروخانه ها یا جست وجو در 
اینترنت، بیماری های خــود را درمان کنند. اما این 
 روش تا چه حد ایمن اســت و چه عواقبی می تواند

 داشته باشد؟«
»بر اساس آمارهای منتشر شده، بیش از ۳0 درصد مراجعات 
اورژانسی به دلیل عوارض ناشی از خوددرمانی است. بسیاری 
از مردم فکر می کنند با مصرف خودســرانه داروها می توانند 
بیماری های خــود را درمان کنند، اما این کار نه تنها بهبودی 
ایجاد نمی کند، بلکه ممکن است باعث تشدید بیماری یا حتی 

مرگ شود.  
یکی از شــایع ترین موارد خود درمانی، اســتفاده بی رویه از 
آنتی بیوتیک ها است. مصرف نادرست آنتی بیوتیک ها نه تنها 
باعث مقاومت دارویی می شود، بلکه می تواند عوارض جانبی 
خطرناکی مانند نارســایی کلیوی یا کبدی را به همراه داشته 

باشد.  

از طرفی، برخی از مردم به دلیل مشکلات اقتصادی یا کمبود 
وقت، ترجیح می دهند به جای مراجعه به پزشک، از داروهای 
بدون نسخه اســتفاده کنند. یک مادر ۳۵ ســاله که به دلیل 

خوددرمانی دچار مســمومیت دارویی شده، می گوید: ›فکر 
می کردم با خوردن چند قرص ساده می توانم سرماخوردگی ام 
رو درمان کنم، اما حالم بدتر شد و مجبور شدم به بیمارستان 

مراجعه کنم.‹  
کارشناســان معتقدند که افزایش آگاهی عمومی و دسترسی 
آسان تر به خدمات پزشــکی می تواند از شیوع خوددرمانی 
جلوگیری کند. بســیاری از افراد به دلیل استرس و اضطراب 
ناشــی از بیماری، به خوددرمانــی روی می آورند. آموزش 
مهارت های مقابله با اســترس و افزایش اعتماد به سیســتم 

درمانی می تواند این مشکل را کاهش دهد.

»یکی از مهم ترین عوارض مصرف خودسرانه داروها، آسیب 
به کبد و کلیه هاست. برخی آنتی بیوتیک ها برای کبد و تعدادی 
دیگر برای کلیه ها تولید ســم می کنند. مصرف بیش از حد و 
بدون نسخه دارو، فعالیت یکی از مهم ترین ارگان های بدن را 
با اختلال روبرو و عوارض بعدی آن سلامتی فرد را به شدت 

به خطر می اندازد.  
مقاومت میکروبی نیز از دیگر عوارض مصرف خودســرانه 
آنتی بیوتیک ها اســت. مقاومت میکروبی سبب می شود اگر 
بیماری به عفونت مبتلا شد، آن آنتی بیوتیک برای وی پاسخ 
ندهد و بهبود و سلامتی حاصل نشود. اگر مقاومت میکروبی 

در یک جامعه بالا برود، با مشکلات بسیاری روبرو خواهیم 
شد و سیستم بهداشت و درمان مختل می شود. بررسی ها نشان 
می دهد که مبــادرت ورزیدن به خوددرمانی در همه گروه ها 
نســبتاً بالا است، اما میزان اســتفاده در گروه های باسواد از 
گروه های بی ســواد بیشتر می باشــد. علاوه بر این، در میان 
افراد باســواد، کسانی که دارای تحصیلات متوسطه هستند به 
مراتب بیشتر از کسانی که از تحصیلات عالیه برخوردارند به 
خوددرمانی مبادرت می ورزند.  مسکن ها، ملین ها، داروهای 
ضدســرفه، دهان شــویه ها و داروهای ضدجوش بیشترین 
داروهایی هســتند که مردم برای درمــان درد و بیماری های 
ساده و معمول بدون نسخه استفاده می کنند. استفاده مکرر از 
داروهای ملین باعث کاهش آب بدن و اختلالات بیولوژیک 
در مقدار کلسیم و پتاســیم شده که زمینه بروز بیماری فشار 
خون را به دنبال دارد. بعضی از مســکن های معمول از گروه 
آســپرین ها می توانند خونریزی های روده ای را در پی داشته 
باشــد.«»خوددرمانی شــاید در نگاه اول راه حلی ساده و 
کم هزینه به نظر برســد، اما عواقب آن می تواند جبران ناپذیر 
باشــد. افزایش آگاهی عمومی، بهبود دسترســی به خدمات 

پزشکی و حمایت از برنامه های آموزشی می تواند به کاهش 
این عــادت خطرناک کمک کند. به یاد داشــته باشــیم که 
 سلامتی ما ارزشمندتر از آن است که آن را به دست خودمان

 به خطر بیندازیم.«

گروه اجتماعی // تعرفه های خدمات تشــخیصی و درمانی در ســال 
۱۴۰۴، با تغییراتی از ســازمان برنامه و بودجه بــه هیئت دولت رفته 
است.  پیشنهاد شورای عالی بیمه سلامت برای رشد تعرفه های خدمات 
تشخیصی و درمانی در سال ۱۴۰۴، عدد ۵۴ درصد بوده که گفته می شود 
با عدد ۴۶ درصد از سازمان برنامه و بودجه به دولت رفته است.موضوع 
تعرفه های خدمات تشخیصی و درمانی که آن ها را با عنوان تعرفه های 
پزشــکی می شناسیم، همواره محل بحث و چالش بین جامعه پزشکی و 

بیمه ها بوده است.

 به طوری که بیمه ها به خاطر اینکه کمتر هزینه کنند، حاضر نمی شوند زیر بار تعرفه های 
واقعی بروند و جامعه پزشکی نیز بر این باور است که واقعی شدن تعرفه ها، نه تنها به ضرر 
بیمه ها نیست که حتی به نفع مردم هم خواهد بود.محمد رئیس زاده، رئیس کل سازمان نظام 
پزشکی ایران، با انتقاد از نگاه غلط برخی مسئولان به مقوله تعرفه های خدمات تشخیصی 
و درمانی، گفت: برخی فکر می کنند وقتی می گوییم تعرفه، یعنی حقوق و دستمزد پزشک 

و…، در حالی که سهم اندکی از تعرفه به عنوان دستمزد پزشک تلقی می شود.
در همین حال، محمدرضا ظفرقندی، وزیر بهداشت گفت: مهم است که تعرفه ها با هزینه های 
تمام شده و واقعی همخوانی داشته باشد، هر چه تعرفه های پزشکی پایین تر از قیمت واقعی 
و هزینه تمام شده در نظر گرفته شــود، به معنای کاهش کیفیت خدمات و کسری ارائه 
خدمت اســت؛ این موضوع روشن و مشخصی اســت.به گزارش قدس آنلاین ؛ مصوبه 
شورای عالی بیمه سلامت برای تعرفه های پزشکی ۱40۳، با رشد 4۶ درصدی همراه بود 
که در نهایت در نخستین جلسه هیئت دولت در فروردین ۱40۳ با افزایش ۳۵ درصدی 

تصویب و ابلاغ شد.حالا به نظر می رسد اگر عدد 4۶ درصد که از سازمان برنامه و بودجه 
به هیئت دولت رفته است، تغییر نکند؛ این عدد بتواند تا حدود زیادی مورد رضایت جامعه 
پزشــکی و…، قرار گیرد. البته گفته می شود با توجه به اینکه وزیر تعاون همواره حامی 
بیمه ها است، این احتمال دور از ذهن نیست که عدد 4۶ درصد، اندکی چکش کاری شود.

چه خبر از تعرفه های پزشکی ۱۴۰۴؟

 خوددرمانی؛ عادتی خطرناک 
که جان ها را تهدید می کند 

مصرف بیش از حد و بدون نسخه دارو، 
فعالیــت یکــی از مهم تریــن ارگان های 
بدن را با اختلال روبرو و عوارض بعدی 
آن ســلامتی فــرد را به شــدت به خطر 

می اندازد

یکــی از شــایع ترین مــوارد خــود درمانــی، ,,
اســتفاده بی رویه از آنتی بیوتیک ها اســت. 
مصرف نادرست آنتی بیوتیک ها نه تنها باعث 
مقاومــت دارویی می شــود، بلکــه می تواند 
عوارض جانبی خطرناکی مانند نارسایی کلیوی 

یا کبدی را به همراه داشته باشد

,,

         آناهیتا مطهری نژاد
yahoo.com Motaharinezhad2020 @

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

به موجب پرونده اجرائی کلاســه 1403000۹1 ششدانگ عرصه و اعیان 
پلاک 1۸۹0۹ فرعی از 1۹3۹ اصلی یک قطعه آپارتمان مسکونی مفروز و 
مجزا شــده از 1۷130 فرعی به مساحت 103.۹۸ متر مربع واقع در سمت 
شمالی طبقه سوم به حدود شمالا در چهار قسمت، اول نیم دیوار جلوی 
بالکن بطول سه متر و دوازده سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی دوم دیوار 
و پنجره قسمت پیشرفتگی ساختمان بطول هشت متر و سیزده سانتیمتر 
به فضای حیاط مشاعی سوم دیوار و پنجره قسمت پیشرفتگی ساختمان 
بطول  هفتاد وپنج سانتیمتر به کوچه چهارم دیواریست پیشرفتگی بطول 

یک متر به کوچه شرقا: دیوار و پنجره بصورت پیشرفتگی به فضای خیابان بطول هشت متر و هفتاد 
و چهار سانتیمتر به کوچه جنوبا : در شش قسمت ، که قسمتهای سوم و پنجم آن غربی ، است . 
اول دیواریست پیشرفتگی بطول یک متر به آپارتمان قطعه ۶ دوم دیوار و پنجره قسمت پیشرفتگی 
ســاختمان بطول چهار متر و شش سانتیمتر به آپارتمان قطعه ۶ سوم دیواریست بطول هشتادوسه 
سانتیمتر به راه پله و آسانسور مشاعی چهارم دیواریست بطول یک متر و هشتاد و چهار سانتیمتر 
به راه پله و آسانسور مشاعی پنجم دیواریست بطول پنجاه سانتیمتر به راه پله و آسانسور مشاعی 
ششــم درب و دیوار است بطول شش متر و ده سانتیمتر به راه پله و آسانسور مشاعی غربا: در دو 
قسمت ، اول دیواریست بطول شش متر و سیزده سانتیمتر به باقیمانده پلاک دوم دیواریست بطول 
یک متر و بیست و هشت سانتیمتر به باقیمانده پلاک و انباری قطعه ۵ به مساحت 1.۹۲ به حدود 
اربعه شمالا دیواریست مشترک بطول یک متر و شصت سانتیمتر به انباری قطعه 4 شرقا: درب و 
دیوار اســت بطول یک متر و بیســت سانتیمتر به پیلوت مشاعی جنوبا دیواریست مشترک بطول 
یک متر و شــصت ســانتیمتر به انباری قطعه ۶ غربا: دیواریست بطول یک متر و بیست سانتیمتر 
به باقیمانده پلاک به مالکیت پریدخت جهانداری فرزند محب اله شماره شناسنامه 4۲ تاریخ تولد 
13۲۹ صادره از بافت اعیان با شماره مستند مالکیت 4۹0۵۹ تاریخ13۹1/0۲/۲۵موضوع سند مالکیت 
اصلی بشــماره چاپی 4۹3۹۲0 سری ب ســال ۹0 که در صفحه ۲0۲ دفتر املاک جلد 1۵1 ذیل 
شــماره 1۹۸۹1 ثبت گردیده و رهنی شماره 1۸۷۵۶ و شماره سیستمی 14000۵۲۲30۵۶00۲۹40 
مورخ1400/11/0۷دفترخانه اســناد رســمی شماره ۲1۹ شهر  بافت اســتان کرمان که بنفع بانک 
کشــاورزی شعبه بافت به مبلغ۹،000،000،000 ریال به مدت 10 سال ثبت شده است،  و حسب 
اعلام بســتانکار وثیقه مورد رهن از تاریخ1400/1۲/14به مدت یکسال بیمه بوده است و طبق نظر 
کارشناس رسمی،  به مبلغ۲۶/000/000/000 ریال ارزیابی شده پلاک فوق دارای اسکلت بتن آرمه 
و به همراه سقف تیرچه بلوک ، نمای ساختمان اجر سه سانت و کفسازی واحد با سرامیک، نازک 
کاری دیوارها کاغذ دیواری، سقف سفیدکاری ، پنجره های دو جداره یو پی وی سی، درب وروردی 
و درب اتاق ها اچ دی اف و درب سرویس وبالکن یو پی وی سی ، کابینت بندی آشپزخانه و کمد 
دیواری اتاق خواب با ام دی اف، کولر اسپیلیت ،هود ابگرمکن برقی و سینک ظرفشویی و گاز پنج 
شعله و کف پارکینگ موزاییک و دیوارها سرامیک، انشعابات آب و برق مجزا و دارای آسانسور می 
باشد. پلاک فوق از ساعت ۹ الی 1۲ روز شنبه مورخ1403/1۲/1۸ در اداره ثبت اسناد و املاک،  واقع 
در قشم- میدان حافظ - بلوار مشاهیر- پشت دادگستری از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده 
از مبلغ بیست و شش میلیارد ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. لازم 
به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب ، برق ، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و 
مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و 
غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است 
و نیز در صورت وجود مازاد،  وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده 
مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد. ضمناً شرکت در جلسه مزایده 
منوط به تودیع ده در صد مبلغ پایه مزایده به صندوق ثبت می باشد و همچنین خریدار بایستی تا 
پنج روز پس از مزایده مابقی )مابه التفاوت( مبلغ مزایده را به حساب اداره ثبت واریز نماید در غیر 

این صورت مزایده تجدید و مبلغ تودیعی به حساب خزانه واریز خواهد شد.1403/1۲00 م/الف
تاریخ انتشار:یک شنبه:1403/1۲/۵

محمد  آرامش
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قشم

گروه اجتماعی // نایب رئیس اول شورای 
عالی ســازمان نظام پرستاری از وضعیت 
پرداخت های تعرفه ای به پرســتاران در 
بخش  خصوصی و همچنین سازمان تامین 

اجتماعی، انتقاد کرد. 
 قاســم ابوطالبی با بیان اینکه قانون تعرفه گذاری 
پرستاری پس از وقفه ای ۱4 ساله اجرا شد، اظهار 
کرد: متاسفانه ارزشگذاری تعرفه های پرستاری از 
همان نخست به درستی صورت نگرفت و مشخص 
نشد که ارزشگذاری خدمات پرستاری براساس چه 

معیاری انجام شده است.
وی با بیان اینکه بیمه ها نسبت به خرید خدمت اقدام 
می کنند، توضیح داد: هنگامی که ســخن از خرید 
خدمت به میان می آید،  باید بدانیم که خرید خدمت 
بر چه مبنایی صورت گرفته است، هرچند پاداش و 
اجر معنوی مراقبت از جان بیمار با هیچ معیاری قابل 
سنجش نیست، اما باید پرسید یک ساعت خدمت 
پرستاری و مراقبت از جان بیمار چقدر ارزش دارد؟ 
به طور مثال، مراقبت ۲4 ســاعته پرستاری از یک 
بیمــار در بخش های داخلــی و جراحی در قانون 
تعرفه گذاری، کمتر از ۲۷۷هزار تومان ارزشگذاری 
شده که اگر این مبلغ تقســیم به ۲4 ساعت شود، 
ارزش هر ســاعت مراقبت از بیمار ۱۱۵00 تومان 
اســت و این مبلغ نیز به یک نفر پرداخت نمی شود 
بلکه بین کل تیم پرستاری یک بخش توزیع می شود. 
بــه طور مثال، اگر در یک بخش ۳0 نفر پرســتار 
مشغول خدمت باشــند این مبلغ بین آن ها تقسیم 
خواهد شد و سوال اینجا است که ارزش یک ساعت 
مراقبت از جان بیمار چقدر است؟ مبالغ بسیار پایینی 
در نظر گرفته شده است و شان و کرامت پرستاران 

در نظر گرفته نشده است.
در بخش های  تعرفه ها  غیرواقعی  ارزش گذاری 

تخصصی
نایب رئیس شــورای عالی نظام پرســتاری ادامه 
داد: ارزشــگذاری غیرواقعی خدمات پرستاری در 
بخش های ویژه، اتاق عمل، دیالیز و اورژانس های 
بیمارستانی و پیش بیمارستانی موجب شده دریافتی 
همکاران شاغل در این بخش ها بسیار پایین تر باشد 
و سبب نارضایتی شــدید از نحوه محاسبه ارزش 
خدمات شــود. لازم است تجدیدنظر در تعرفه این 

بخش ها نیــز به عمل آید و انتظار ســازمان نظام 
پرســتاری از شــورای عالی بیمه نیز این است که 
همانطور که در سه سال اخیر همکاری لازم را برای 
اصلاح این قانون داشته اند، در راستای واقعی شدن 
ارزش خدمات پرســتاری همکاری لازم را داشته 
باشــند تا با فراهم شدن اسباب رضایت پرستاران، 
شاهد افزایش کیفیت خدمات و رضایتمندی مردم 

باشیم.
ابوطالبی بــا بیان اینکه وضعیــت پرداخت تعرفه 
پرستاری در بیمارستان های بخش خصوصی مناسب 
نیست، توضیح داد: اگرچه بیمارستان های خصوصی 
تعرفه های پرستاری را از بیمه ها دریافت می کنند اما 
آن را به پرستاران پرداخت نمی کنند یا مبالغ پرداختی 
بسیار ناچیز است. با توجه به اینکه نهاد ناظری برای 
نظارت بر چگونگی پرداخت ها دربخش خصوصی 
وجود ندارد، لازم است سازوکاری برای نظارت بر 
پرداخت تعرفه های پرستاری در بخش خصوصی 

ایجاد شود.
نایب رئیس اول شورای عالی نظام پرستاری افزود: 
قانون تعرفه گذاری پرســتاری در ســازمان تامین 
اجتماعی نیز به درستی انجام نمی شود و از شروع 

اجرای قانون تعرفه گذاری فقــط یک تا دو مرتبه 
پرداخت تعرفه به همکاران صورت گرفته است.

وی درباره تعرفه های پرستاری سال آینده گفت: با 
وجود اینکه شورای عالی بیمه افزایش ۵۶ درصدی 
تعرفه  برای سال آینده را مصوب کرده اما این درصد 
ظاهرا در نهادهای بالادســتی به 4۶ درصد کاهش 
یافته اســت. من بر این باور هستم که افزایش 4۶ 
درصدی تعرفه ها با تورم موجود تناســبی ندارد. 
انتظار داریم سهم پرستاری از افزایش 4۶ درصدی 
تعرفه ها بیشتر باشد و افزایش تعرفه های پرستاری، 
حسب پیش نویس ارائه شــده معاونت پرستاری 
وزارت بهداشــت باشــد، یعنی عــلاوه برضریب 
 k، شــامل ارزش نســبی خدمات پرستاری نیز

 شود.
درخواست از وزارت بهداشت

ابوطالبی با بیان اینکه پرستاران انتظار داشتند مبلغ 
پیشنهادی شورای عالی بیمه به تصویب می رسید، 
اظهار کرد: شورای عالی نظام پرستاری با افزایش 
4۶ درصــدی تعرفه ها مخالف اســت و در چنین 
شــرایطی از وزارت بهداشت انتظار داریم که سهم 
پرستاری را از افزایش تعرفه ها بالا در نظر گیرد. اگر 

سهم پرستاران بالا در نظر گرفته شود، کاهش درصد 
افزایش تعرفه به طریقی جبران می شود.

وی بــا بیان اینکه بیمارســتان ها بــرای خدمات 
پرستاری یک صندوق در نظر گرفته اند، توضیح داد: 
اگرچه پرستاران متعددی در بخش های مختلف به 
ارائه خدمت می پردازند اما فقط یک صندوق برای 
تعرفه های پرستاری درنظر گرفته شده است. تمام 
مبالغ تعرفه های پرســتاری به یک صندوق واریز 
می شود و سپس در خصوص توزیع آن تصمیم گیری 
می شود که این مسئله مشکل ساز است. هنگامی که 
صندوق تعرفه ها مشترک باشد، کارکرد پرستاران و 
میزان دریافتی آن ها شفاف نیست. فقدان شفافیت، 
همواره از مســائلی اســت که موجب نارضایتی 

پرستاران می شود.
نایب رئیس اول شورای عالی نظام پرستاری با بیان 
اینکه تعرفه های پرستاری به بازبینی نیاز دارد، اظهار 
کرد: بسته های کنونی که برای تعرفه های پرستاری 
در نظر گرفته شده، بسیار محدود است و بسیاری از 
خدماتی که پرستاران انجام می دهند به نام همکاران 
پزشک ثبت و پرداخت می شود. درخواست شورای 
عالی نظام پرســتاری از بیمه ها این است که تعرفه 
خدماتی را که توسط پرستاران انجام می شود به خود 

پرستاران پرداخت کنند.
وی با بیــان اینکه ارائه بســته های ۲گانه راهکار 
پیشنهادی شورای عالی نظام پرستاری برای خدمات 
مشــترک اســت، تصریح کرد: منظور از بسته های 
پیشــنهادی ۲گانه این است که اگر خدمتی توسط 
پرستاران ارائه می شود تعرفه های پرستاری برای آن 
در نظر گفته شود و اگر ارائه خدمت توسط همکاران 
پزشک صورت گرفت، آن خدمت با تعرفه پزشکی 
برای پزشکان پرداخت شــود. با توجه به ارزان تر 
بودن خدمات پرستاری ارائه بسته های ۲گانه سبب 
کاهــش پرداخت از جیب مردم و هزینه کمتر برای 

بیمه ها می شود.
ابوطالبی با ابــراز امیــدواری درخصوص تعیین 
تکلیف درصد افزایش تعرفه های پرستاری ۱404 
گفت: امیداورم که تعرفه های پرستاری سال ۱404 
تا پیش از پایان ســال جاری مشــخص شود و 
 مانند آزمون اســتخدامی سال جاری به سال آینده 

موکول نشود.

 وضعیت نامناسب تعرفه های پرستاری
 در بخش خصوصی

مفقودی
مجوز حمل سلاح و مهمات شکاری بنام جواد برخورداری 
فرزند اسحق به شناسه ۰۰۰۱3۴755۴7 و مدت اعتبار از 

 ۱۴۰3/۱۰/۱5 تا ۱۴۰8/9/۱7 مفقود گردیده  و از 
درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(

برگ سبز خودرو تاکسی پیکان تیپ ۱۶۰۰ به رنگ سفید با نوار 
نارنجی- معمولی مدل ۱38۱ به شماره موتور ۱۱۱28۱۱7۱۴8 و 

شماره شاسی ۰۰8۱۴۱۱۰۶2 بنام علی هدایتی فرزند عوض مفقود 
گردیده  و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
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دادستان جاسک اعلام کرد
 استمرار اجرای قانون علیه صید ترال غیرمجاز

 در آب های جاسک
  گروه حوادث //  دادستان جاسک با اشاره به انجام مواردی  از صید 
ترال در آب های این شهرستان، گفت: برخورد قانونی با صید غیرمجاز 
ترال در آب های ساحلی جاسک بصورت مستمر در دستورکار است. 
محمد جواد پارسانیا با اشاره به انجام مواردی  از صید ترال در آب های 
این شهرستان، گفت: برخورد قانونی با صید غیرمجاز ترال در آب های 
ساحلی جاسک به صورت مستمر در دستورکار است.پارسانیا با اعلام 
این خبر افزود: در پی انجام صید غیرمجاز ترال در آب های جاســک 
فرمانده یگان حفاظت منابع آبزی این شهرســتان به دفتر دادســتانی 
فراخوانده شد و در خصوص جلوگیری از این اقدام اخطار و دستورات 
لازم صادر شــده است.این مقام قضائی اظهار کرد: حفظ ذخایر آبزی 
و حفظ معیشــت صیادانی که از طریق مقررات اقدام به صید می کنند 
از وظایف دستگاه های مربوطه اســت و باید نسبت به جلوگیری از 
شیوه های صید غیرمجاز ترال بصورت ویژه اقدام شود.به گزارش ایرنا ؛ 
وی با تاکید بر اینکه برخورد قانونی با صید ترال به صورت مستمر در 
دستورکار دادستانی قرار دارد گفت: دستور توقیف شناورهای صید ترال 
و بازداشت صیادان صید غیرمجاز ترال در جاسک صادر شده و یگان 

حفاظت منابع آبزی نیز در این خصوص اقدام خواهد کرد.

فرمانده انتظامی شهرستان  قشم خبر داد
بازداشت ۲۰۰ مهاجر غیرمجاز در قشم

 گروه حوادث //  فرمانده انتظامی شهرســتان قشم از دستگیری 
۲00 نفر اتباع بیگانه غیرمجازدر راستای طرح هجرت و مطالبات 
مردمی خبر داد.ســرهنگ علی اکبر مرادی اظهار کرد: بازداشت و 
جمع آوری این افراد با اجرای طرح هجرت برخورد با اتباع خارجی 
و غیرقانونی در دستور کار مأموران انتظامی شهرستان قرار گرفت.
فرمانده انتظامی شهرستان قشــم ادامه داد: برابر اطلاعیه های قبلی 
پلیس این شهرستان مرزی مبنی بر شناسایی و گزارش حضور اتباع 
خارجی به پلیس اطلاعات و امنیت عمومی و یگان های تابعه این 
فرماندهی، مأموران پلیس توانستند با همکاری و مشارکت قشموندان 
این تعداد تبعه خارجی غیر مجاز را در سطح این جزیره جمع آوری 
کنند.فرمانده انتظامی شهرستان قشم توضیح داد: این افراد در جهت 
ساماندهی اتباع خارجی غیر مجاز و طی هماهنگی های به عمل آمده 
به کشورهای خودشان بازگردانده می شوند.به گزارش ایرنا ؛ سرهنگ 
مرادی از قشموندان درخواســت کرد در صورت مشاهده هرگونه 
 موارد مشــکوک و به کارگیری اتباع خارجی موضوع را به پلیس

 اطلاع دهند.

متلاشی شدن یک باند قاچاق سیگار در مرزهای 
دریایی قشم

  گروه حوادث //   فرمانده پایگاه دریابانی قشم از شناسایی و 
متلاشی شدن یک باند بزرگ قاچاق سیگار در مرزهای دریایی 
این شهرســتان خبر داد.به گزارش مهر، سرهنگ فیروز طولابی 
اظهار کرد: شناسایی این باند وارد کننده کالای قاچاق دخانی با 
انجام کارهای اطلاعاتی از سوی مرزبانان پایگاه دریابانی قشم در 
۷۲ ساعت گذشته انجام شده است.وی ادامه داد: مرزبانان غیور 
این پایگاه دریابانی با اشراف اطلاعاتی، عملیاتی و کنترل مرزها، 
با شناسایی و متلاشی سازی این باند، 440 هزار نخ سیگار قاچاق 
را کشف و ضبط کردند.فرمانده پایگاه دریابانی قشم ارزش ریالی 
کالای قاچاق کشف شده را ۱۳ میلیارد و ۲00 میلیون ریال اعلام 
کرد و گفت: تلاش برای شناسایی و دستگیری متهمان و اعضای 
فراری این باند همچنان ادامه دارد.ســرهنگ طولابی تاکید کرد: 
قاچاق کالا و ارز تأثیرات بسیار بدی بر اقتصاد کشور دارد و از 
همین رو پایگاه دریابانی قشم مصمم است تا با مبارزه جدی با این 
معضل اقتصادی، چرخه تولید را در کشور رونق بخشد و در پی 
آن اشتغال زایی و مشکلات اقتصادی نیز برطرف شود.وی با بیان 
اینکه رزمندگان مرزبانی زیر تابش شدید نور خورشید تابستان 
و شــلاق تندبادهای زمستان یا طوفان های پرحجم و فلج کننده 
جانشان را برای آســایش هموطنان به خطر می اندازند، توضیح 
داد: سودجویان و سوداگران مرگ بدانند امروز همبستگی و تعامل 
مرزبانان و مرزنشینان در حفظ و حراست از مرزهای جمهوری 
اسلامی ایران در این خطه بیشتر از هر زمان ممکن است و به یاری 
خداوند متعال عرصه را بر سودجویان و قاچاقچیان در خشکی و 

دریا تنگ خواهیم کرد.

فوت ۳۰ هرمزگانی در اثر برق گرفتگی 

  گروه حوادث //  مدیرکل پزشــکی قانونی استان هرمزگان 
گفت: در ۹ ماهه امســال ۳0 نفر از فوتی های ارجاعی به ادارات 
پزشکی قانونی هرمزگان بر اثر برق گرفتگی جان خود را از دست 
دادند.به گزارش  مهر، سید جواد میرهادی با اشاره به برق گرفتگی 
در ســال جاری اظهار کرد: از ابتدای ســال تا پایان آذر ماه ۳0 
مرد با حادثه برق گرفتگی جان خود را از دســت دادند.وی ادامه 
داد: این میزان نســبت به مدت مشابه سال گذشته روند افزایشی 
داشته است.مدیرکل پزشکی قانونی استان هرمزگان خاطرنشان 
کرد: در ۹ ماهه سال گذشته ۱۸ مرد و یک زن در این استان براثر 

برق گرفتگی فوت کرده بودند.

حوادث

خبر

خبـر

   

گروه حوادث // دادســتان جاسک 
در اســتان هرمزگان از توقیف یک 
فروند شناور حامل دام زنده قاچاق 

در آب های این شهرستان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد جواد 
انقلاب  و  دادســتان عمومی  پارسانیا 
شهرستان جاسک در استان هرمزگان 
اظهار کرد: در راســتای اجرای طرح 
با قاچاق، مأمــوران دریابانی  مبارزه 

موفق شــدند یک فروند شناور حامل 
دام قاچاق را شناسایی و توقیف کنند.

وی با بیــان اینکه این محموله  قاچاق 
شامل 4۷ رأس دام است، تصریح کرد: 
طی این عملیات دو نفر از قاچاقچیان 
نیز دستگیر شــدند که با صدور قرار 
تأمین کیفری در بازداشــت به ســر 

می برند.

پارسانیا خاطر نشان کرد: قاچاقچیان 
قصد داشــتند دام های زنده از طریق 
سواحل جاسک به یکی از کشورهای 
همســایه منتقل کنند که با هوشیاری 
مأموران از خروج این محموله دام از 

مرز های کشور جلوگیری شد.
دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان 
جاسک همچنین با اشــاره به دستور 

ریاست قوه قضاییه و تأکیدات رئیس 
کل دادگستری هرمزگان در خصوص 
لزوم مبارزه بــی امان با پدیده قاچاق 
اشــاره و بیان کرد: این مهم با جدیت 
پیگیری می شــود و بــه همین منظور 
دادسرای عمومی و انقلاب جاسک با 
تمام توان و بدون اغماض با قاچاقچیان 

برخورد می کند.

توقیف شناور حامل دام قاچاق در آب های جاسک 

گروه حوادث // رازگشــایی از پرونده قتل 
مردی که قربانی درگیری با برادرش شــده 
بود را این هفته از زبان کارآگاه جنایی روایت 

کرده ایم. 
 چند سال قبل افســرویژه قتل یکی ازشهرهای 
جنوب کشــور بودم.معمولا نزاع یا درگیری در 
حالت غیرعادی، بیشــترین انگیــزه قتل های ما 
بود و خیلی زود پرونده ها کشــف می شد. خیلی 
قتل پیچیده و خانوادگی نداشتیم.یک روز خنک 
پاییزی زنی با یک پرونده مفقودی پیش من آمد 
و گفت: همسرم از دیروز گم شده و جواب تلفن 
نمی دهد تا این که بعد ازچند ســاعت موبایلش 
خاموش شد و من نگران شدم. به دنبالش گشتم 
اما وقتی اثری از شــوهرم پیدا نکردم تصمیم به 
شکایت گرفتم.اول تعجب کردم که چرا پرونده به 
من ارجاع شــده و فکر کردم اشتباهی رخ داده، 
با رئیس تماس گرفتــم که گفت: من حرف های 
زن جوان را شنیدم، در پرونده احتمال قتل وجود 
دارد و خودت رســیدگی کن. بعد از قطع کردن 
تلفن، از زن جوان پرسیدم آخرین بار شوهرت را 
کجا دیدی که گفت: همسرم برای دیدن مادرش 
بــه خانه آنها رفت و بعد از آن دیگر خبری از او 
نشــد. خانواده همسرم می گویند سهراب از خانه 
آنها بیرون رفته اســت. پرونــده را از زن جوان 
گرفتم و مطالعه کردم و قول دادم که خیلی زود راز 
گمشدن شوهرش را کشف کنم.ساعتی بعد پرونده 
را دوباره خواندم، ســرنخی داخل پرونده نبود. 
روز بعد استعلام تلفن همراه سهراب را گرفتم که 
مشخص شد آخرین بار در اطراف خانه مادرش 
فعال بوده و بعد از آن جای دیگری آنتن نداشته 
اســت. راهی خانه مادرش شدم که فهمیدم مادر، 
خواهر و دوبرادر مرد گمشده با هم در یک خانه 
زندگی می کنند. از مادرش ســؤال کردم که گفت 
پسرش بعد از ساعتی از خانه خارج شده است. 

برادرش ســپهر هم مدعی شــد که سهراب برای 
خریدمیوه از خانه خارج شــده اســت.ازدیگر 
اعضــای خانواده هم اطلاعات به درد بخوری به 

دست نیاوردم.رفتار سپهر مشکوک بود و به همین 
خاطر به تحقیق از زن مرد گمشده پرداختم. سهیلا 
گفت که ســپهر و سهراب با هم اختلاف دارند. از 
 بقیه فامیل هم تحقیق کردم که گفته های سهیلا را

 تأیید کردند.
یک باردیگر از بــرادر کوچک تر تحقیق کردم که 
ســپهر همان حرف های قبلــی را زد. اضطراب 
نگاهــش به من می فهماند کــه چیزی را مخفی 
می کند. با بازپرس پرونده صحبت و درخواســت 
کردم برادر کوچک تر بازداشــت شود که موافقت 
کرد. پنج روز از گمشدن مرد 40 ساله می گذشت 
که سپهر را بازداشــت کردیم. دو روز اول همان 
حرف های تکراری را گفت و خود را از سرنوشت 

برادر بزرگ ترش بی خبر نشان می داد. 
روز سوم از او خواستم واقعیت را بگوید و خودش 

را خلاص کند که شروع به حرف زدن کرد. 
مرد جوان که انگار می خواهد بار سنگینی را روی 
زمین بگذارد، شــروع به اعتراف کرد و گفت: آن 
روز سهراب به خانه ما آمد و از من یک میلیون 
تومان پول قرض خواست. گفتم که من ۵0 هزار 
تومان بیشتر ندارم. سر این موضوع بحث مان شد. 
کار به درگیری کشید که به طبقه پایین رفتیم. من و 
او خیلی اختلاف داشتیم و من دنبال فرصت بودم 
که از او انتقام بگیرم. وقتی به پایین رفتیم با چند 
 ضربه چاقو او را کشــتم و بعد جسدش را داخل 

گونی گذاشتم.
 منتظر شــدم خواهرم از خانه خارج شود و بعد 
جســد برادرم رادر داخل گودالی که از قبل حفر 
کرده بودم، دفن کردم. کسی به من شک نمی کرد، 
چون کسی نزاع ما را ندیده بود. با اعترافات سپهر 
سریع به آدرس محل دفن رفتیم و جسد برادرش را 
از گودال دو متری خارج به پزشکی قانونی منتقل 
کردیم تا علت اصلی مرگ مشخص شود.وقتی از 
مادر و خواهرش ســؤال کردم که چطور متوجه 

نزاع و درگیری نشــدید، ادعا کردند که ما صدای 
درگیری نشــنیدم و متوجه نشــدیم که دو برادر 
 باهم درگیر شدند، چه برسد که سپهر برادرش را

 کشته باشد.  
پســر کوچک خانواده هنگام پیدا کردن جســد 
ســهراب پیش مــن آمدوگفت: جناب ســروان 
می خواهم رازی رابه شما بگویم.سه دانگ خانه ای 
که مادر، برادر و خواهــرم زندگی می کنند برای 
سهراب است. برادرم همیشه استرس این را داشت 
که بعد مرگ مادرم، ســپهر خانه را خالی نکند و 
سهم او را تصاحب کند. سر این موضوع همیشه 
درگیر بودند و اختلافات زیادی داشتند، ولی فکر 
نمی کردیم کار به جنایت و برادرکشی برسد. آنها 
گاهی اختلاف مالی داشــتند و نگرانی ســهراب 

همیشه سر خانه بود.
وقتی درگیر می شدند در حد درگیری لفظی بود. 
فکر نمی کردیم کارشــان بــه زد و خورد و قتل 
بکشد.همه خانواده از این کار سپهر شوکه هستیم.  
یک هفته بعد با تکمیل شــدن تحقیقات و ارسال 
جواب پزشــکی قانونی، کار ما تمام بود و فقط 
بازســازی صحنه جنایت مانده بود. مرد جوان 
را به خانه شــان منتقل کردیم تا صحنه جنایت را 
بازســازی کند.او صحنه های درگیری و قتل را 
بازسازی کرد و وقتی به محل دفن جسد رسیدیم 
تا این صحنه را بازســازی کند، بغضش ترکید و 
نتوانست صحنه را ادامه دهد، او فقط برادرش را 
صدا می زد. ما که دیدیم امکان ادامه بازســازی 
در محل امکان پذیر نیســت و قاتل حال روحی 
مساعدی ندارد، با دستور بازپرس جنایی صحنه 

را متوقف و به پلیس آگاهی بازگشتیم. 
چنــد مــاه بعــد پیگیــر پرونــده شــدم و 
 فهمیــدم اولیــای دم برای ســپهر درخواســت 

قصاص کرده اند. /جام جم آنلاین

گــروه حــوادث // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان از کشف و دست یابی به اسناد بیش 
از ۱۵۰ میلیون لیتر ســوخت قاچاق در استان 
 هرمزگان که در سنوات گذشته قاچاق شده بود،

 خبر داد. 
مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری هرمزگان اظهار 
کرد: در اجرای دستورات ریاست قوه قضاییه مبنی 
بر لــزوم مبارزه قاطعانه با جرایم ســازمان یافته و 
قاچاق ســوخت و با هدف کمک به دولت به منظور 
رفع مشکل ناترازی انرژی، پرونده ای از سوی پلیس 
امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان هرمزگان 
در خصــوص یکــی از شــرکت های پتروپالایش 
خصوصی به دســتگاه قضایی استان ارسال شد  که 

بنابر گزارش مأموران، این شرکت در طول چهار سال 
گذشته مظنون به قاچاق ۱۵0 میلیون لیتر مشتقات 
نفتی کرده که ارزش مالی آن برابر نظر کارشناســان 
اقتصادی معادل ۵ هزار میلیارد ریال اســت. در پی 
تشــکیل این پرونده در هفته های گذشته کشتی این 
 شــرکت توقیف و حدود ۱0 میلیون لیتر محموله آن 

تخلیه شد.
وی در ادامه افزود: همچنین از ابتدای هفته گذشــته 
تاکنون در عملیات های مختلــف مأموران فراجا و 
دریابانی و رزمندگان نیروی دریایی سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی در اقصی نقاط استان هرمزگان نیز 
قاچاق حدود ۲0 میلیون لیتر ســوخت کشف شد و 
چندین نفر از قاچاقچیان سوخت نیز دستگیر شدند.

قهرمانی خاطرنشــان کرد: در جدیدترین اقدامات 
دستگاه قضایی استان هرمزگان با همکاری ضابطین 
به منظور مبارزه با قاچاق سوخت، به دستور دادستان 
شهرستان جاسک و در نتیجه پیگیری های انجام شده، 
یک مشک ماری بزرگ حاوی ۱00 هزار لیتر سوخت 
 قاچاق در آب های غرب این شهرستان کشف و ضبط 

شد.
رئیس کل دادگســتری هرمــزگان همچنین اظهار 
داشــت: با هماهنگی دادستان مرکز استان هرمزگان 
پس از شناســایی و توقیف یک فروند شــناور لنج 
حامل سوخت قاچاق در بازدید فنی از دستگاه های 
ســنجش نصب شده بر روی شناور مذکور مشخص 
شد این شناور در سال ۱40۳ میزان ۱۷ میلیون لیتر 
قاچاق ســوخت انجام داده که در این رابطه ۱۱ نفر 
دستگیر و پرونده آنها جهت رسیدگی به شعبه ویژه 

مبارزه با قاچاق کالا و ارز ارجاع شده است.
به گزارش  تســنیم ، وی با بیــان اینکه پرونده های 
متعدد دیگری نیز در ســایر شهرستان های استان در 
خصــوص تانکر های نفتکش و باند ها و شــبکه ها 
تشــکیل شده اســت، تأکید کرد: دســتگاه قضایی 
در جهت صیانت از ســرمایه های ملــی و مبارزه 
با پدیده شوم قاچاق ســوخت هرگز کوتاه نخواهد 
آمــد و به همیــن منظور بــا تمام تــوان و بدون 
 اغمــاض با قاچاقچیــان در زمین و دریــا مقابله 

خواهد کرد.

اسناد کشف شداسناد کشف شد

قاچاق  قاچاق  ۱5۰۱5۰ میلیون میلیون لیتر سوخت در یک پتروپالایش  لیتر سوخت در یک پتروپالایش 

جنایت یک میلیونی 
گروه حوادث // رئیــس پلیس راهور فراجا 
فاقد هر دو جنبه  گفت: خودروهای داخلی 
و غیرفعال هستند  فعال  ایمنی  سامانه های 
و در جاده های کشــور علاوه بر نقاط حادثه 
خیز، در خیلــی از محورها، حتی محورهای 
آزادراهی، بزرگراهی و اصلی بحث بخشندگی 

راه را نمی بینیم. 
سردار سید تیمور حسینی در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به کیفیت خودروهای داخلی و نقش آن در 
تصادفات جاده ای و همچنین وضعیت  راه ها، بیان 
کرد: در همه دنیا موضوع خطای انسانی به عنوان 
یک واقعیت پذیرفته شــده و گفته شده است که 
انســان امکان خطا کردن را دارد و ما نمی توانیم 
خطای انسان را به صفر برسانیم، اما آن چیزی که 
می تواند این خطار را جبران کند و به عنوان اولین 
و آخرین اشــتباه آن فرد باشد، امکاناتی است که 
در ســاخت راه و وسایل نقلیه باید در نظر گرفته 

شود.
وی گفت: در ســاخت راه ها به این نکته اشــاره 
می شود که راه باید بخشــنده باشد. راه بخشنده 
به این معناســت که قابلیت جبران خطای عامل 

انسانی را داشته باشد. 
رئیس پلیــس راهور فراجا با اشــاره به کیفیت 
وســایل نقلیــه و خودروهای تولیــدی، عنوان 
کرد: در موضوعات وســایل نقلیه به سامانه های 
ایمنی آن می پردازند. یک خودرو باید دارای دو 
دسته از ســامانه های ایمنی باشد. اولین دسته از 
سامانه های ایمنی، سامانه های فعال است. سامانه 
و قابلیت هایی از جمله ترمز، سنسورهایی که برای 
تشــخیص خطر به کار می رود و...  که می تواند 
به جلوگیری از تصادفات کمک کند.وی در ادامه 
بیان کرد: دســته دوم از این امکانات، سامانه های 
ایمنی غیر فعال اســت. نقش این ســامانه ها این 
اســت که بعد از وقوع تصادف، باعث می شود که 
جان راننده و سرنشینان حفظ شود. این امکانات 
از جمله کمربند ایمنی، کیســه هوا، استحکام بند، 

شاسی و ســتون ها، جنس و تعبیه شیشه ها و ... 
است که این امکانات به خودروها این قابلیت را 
می دهد که اگر فردی خطا کرد و  دچار ســانحه  

شد، جان سرنشینان حفظ شود.
سردار حسینی با بیان اینکه خودروهای ما فاقد 
هر دو جنبه سامانه های ایمنی است و در جاده های 
ما عــلاوه بر نقاط حادثه خیز، مــا در خیلی از 
محورها، حتی محورهــای آزادراهی، بزرگراهی 
و اصلی بحث بخشــندگی راه را نمی بینیم، گفت: 
از منظر مختلف، ایرادهایی که در راه های کشــور 
وجود دارد و خودنمایــی می کند؛ باید تمام آنها 

برطرف شود.      
 رئیس پلیس راهور فراجا در خصوص شناسایی 
و کنترل نقاط پر خطر جاده ای، خاطرنشان کرد: 
شناســایی نقاط پر خطر بیشتر بر اساس تحلیل 
و آنالیز اطلاعــات تصادفات صورت می گیرد و 
پلیس نیز بر اســاس تحلیل داده های تصادف به 
این نتیجه می رسد که در کدام نقطه از جاده، میزان 
تصادفات بیشتر است و در آن شرایط به بررسی 
علت تصادفات پرداخته و ســپس نقش راه  را در 

وقوع حادثه بررسی می کند.  
وی افزود: پس از شناسایی یک نقطه حادثه خیز 
به دلایل مختلف و بررسی همه دیتاها، اطلاعات و 
عارضه ای که باعث تصادف شده، در نهایت تجویز 

می کنیم چه اقداماتی از جمله اصلاح شیب، شیب 
شیروانی، پیج،  نصب گاردریل، نوع تجهیزاتی و... 

صورت گیرد.  
 طرح جریمه خودروهای تک سرنشــین در حد 

مطالعه است
رئیس راهور فراجا در پاسخ به این سوال که طرح 
جریمه خودروهای تک سرنشین در چه مرحله ای 
قــرار دارد؟ تصریح کرد: ایــن طرح فعلا در حد 
مطالعه اســت. کاری که نتواند نتیجه و بازخورد 
مناســب داشته باشد، قطعا در دســتور کار قرار 
نخواهد گرفت. در حال حاضر این طرح، یک کار 
مطالعاتی اســت و اگر بتوانیم آن را اجرایی کنیم، 
طرح بسیار خوبی است. مشــروط به این که ما 
امکان و قابلیت کنترل و سایر ساز و کارهای مورد 
نیاز این طرح را در مرحله اول بتوانیم، اجرا کنیم. 
سردار حســینی در پایان در پاسخ به این سوال 
که آیا می توانیم در سال آینده شاهد به روزرسانی 
و تغییراتی در قوانین راهنمایی و رانندگی باشیم، 
خاطرنشــان کرد: ما در حال تلاش هســتیم که 
بتوانیم به این مهم  دســت پیدا کنیم. به شــخصه 
امیدوارم که این اتفاق بیفتــد. ما پیگیر خیلی از 
 موضوعات هســتیم و به موقع اطلاع رســانی 

خواهد شد.

رئیس پلیس راهور فراجا:

خودروهای داخلی فاقد سامانه های ایمنی هستند

پروانه کسب به شماره شناسه صنفی ۰۱9۱2233۰۱ مورخه ۱398/۱۰/۱۴ خانم گلشاه 
محمد زاده  شقویی  رسته خرده فروشی لوازم تزیینی ساختمان واقع در داماهی گوهران 

5 مفقود و از درجه اعتبار ساقط،گردیده است.

مفقودی
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جنوب کشور

طالع بینی
آرزو توکلــی ســرویس اســتان هــا // 
اســتاندار کرمــان بر ضــرورت هم افزایی 
بخش هــای دولتی و خصوصی بــرای رفع 
 موانــع و محدودیــت هــای پیــش روی 
 سرمایه گذاری و اشتغال در شهرستان شهربابک 

تاکید کرد. 
به گزارش خبرنــگار دریا ، محمدعلی طالبی در 
آیین افتتاح طرح آبرسانی به مجتمع روستایی خبر 
)khabr( از توابع شهرستان شهربابک افزود:امید 
است در نتیجه این همکاری و هم افزایی شرایطی 
فراهم شــود که بعضی از محدودیت ها، مشکلات 
و موانعی که در مســیر ســرمایه گذاری و ایجاد 
اشــتغال در شهرســتان وجود دارد، برداشــته و 

زیرســاخت هایی که برای زندگی مطلوب مردم 
در شهر و روســتا مورد نیاز است، فراهم شود و 
شهربابک بهتر از گذشــته در فضای اقتصادی و 

اجتماعی استان کرمان بدرخشد.
وی بــر هم افزایی دســتگاه های دولتی، نهادهای 
خدماتی، شرکت های دولتی همچنین شرکت های 
بخش خصوصی و بنگاه های بزرگ اقتصادی برای 

رفع مشکلات زیرساختی استان تاکید کرد.
 طالبی اظهــار امیدواری کرد با مســاعدت همه 
دســت اندرکاران و هم افزایی دستگاه های دولتی، 
نهادها، شــرکت های دولتی و خصوصی همچنین 
بنگاه های بزرگ اقتصادی از جمله مس که امروز 
یکی از سرمایه های اصلی و اساسی این شهرستان 
هستند مردم بتوانند طعم خدمت را بیش از گذشته 

بچشند.استاندار کرمان همچنین از مجموعه شرکت 
آب و فاضلاب اســتان که مقدمــات بهره برداری 
از پروژه آبرســانی در این منطقه را فراهم کردند، 
همراهی و حمایت های نماینده مردم شهرستان در 
مجلس شورای اسلامی، فرماندار و دیگر مسئولان 
شهرستان و شرکت مس که در اجرای این پروژه 

مشارکت داشتند، تشکر کرد.

طرح آبرسانی به دهستان خبر با اعتباری بالغ بر 
۹۳ میلیارد تومان به مرحله اجرا درآمده است که 
سه هزار و ۸۵0 نفر در دهستان خبر با افتتاح این 
طرح از نعمت آب آشامیدنی سالم بهره مند شدند.

با اجرای این طرح آبرســانی به ۱۱ روستا انجام 
گرفت و این طرح برای آبرســانی به ۳۵ روستا 
تعریف شــده که سایر روســتاهای این منطقه به 

ترتیب آبرسانی خواهند شد.
براســاس گزارش هــا از ابتدای ســال جاری 
تاکنــون ۲۵۵ روســتا با جمعیــت ۱0۵ هزار و 
۶۶ نفــر و اعتباری بالِغ بــر 40۶ میلیارد تومان 
 در اســتان کرمــان از نعمــت آب آشــامیدنی 

بهره مند شده اند.

استاندار کرمان: 

موانع سرمایه گذاری در شهربابک برداشته شودموانع سرمایه گذاری در شهربابک برداشته شود
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علیرضا خائری زاده سرویس استانها // شهرداری یزدرتبه 
سوم هوشمندسازی درکشور رابه خود خوداختصاص داده 

است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رییس شورای اسلامی شهر یزد 
ازبااعلام این خبرگفت:شهرداری یزدبا افزایش 40 درصدی 
بودجه ســال آینده روبروســت و  تلاش داریم شهر یزد را 
در ســال ۱404 به کارگاه طرح های متعدد عمران شهری 

تبدیل کنیم.
  بــه گفتــه وی عمده بودجه عمرانی ســال آینده شــهر 

راایجادمعابر جدید و ساماندهی ترافیک شهر خواهدبود.
»عزیزالله ســیفی« با اشاره به بودجه ســال آینده شهر یزد 
اظهار کرد: امســال ۱۳ راهبرد و سیاست در شورای شهر 
تصویب و به شــهرداری برای تدوین بودجه ابلاغ شد که از 
جمله مهمترین آنها، عدالت محوری و توجه به همه بخشهای 
شهر، هوشمندسازی شهر،  توجه به پیشرفت و توسعه شهر 
و اهتمام به موضوع گردشگری، توجه به موضوع اسراف و 
تبذیر، افزایش اختیارات شهرداری، محله محوری و اولویت 

دادن به طرح های نیمه تمام است. 
وی با اشــاره به رشد 40 درصدی بودجه سال آینده نسبت 
به بودجه ۵۳40 میلیارد تومانی سال جاری،   اظهار داشت: 
تاکنون افزون بر چهار هزار میلیارد تومان از بودجه ســال 
جاری محقق شده ولی امیدواریم طی دوماه آخر سال شاهد 

تحقق بودجه شهر با توجه به وصول مطالبات باشیم.
وی در ادامه یادآور شد: در بودجه سال آینده شهرداری یزد، 
۷۳ درصد بودجه باید صرف فعالیتهای عمرانی شود و ۲۷ 

درصد بودجه نیز در رابطه با هزینه های جاری شــهرداری 
هزینه خواهد شد. 

رئیس شورای شهر یزد خاطرنشان کرد: یکی از بخش های 
مهم بودجه از محل تخصیص عوارض اســت که با وجود 
این که امســال وزارت کشور مجوز افزایش ۳۶.۸ درصدی 
تعرفه عوارض را ابلاغ کرده بود ولی در شورای شهر یزد با 
توجه به شرایط اقتصادی جامعه بین ۱0 تا ۳0 درصد اعمال 
شــده و به زودی با تایید فرمانداری، به اطلاع عموم مردم 

خواهد رسید.
وی اهم طرح های مهم ســال آینده شهر یزدرا ایجاد تقاطع 

غیرهمسطح محمود آباد، ایجاد تقاطع غیرهمسطح میدان امام 
حســین)ع(، ایجاد تقاطع سه راه تعاون و شروع طرح بلوار 
پیامبر اعظم)ص(، تملک بلوار شهید موحدین و تملک بلوار 
امام محمد باقر)ع( مابین میدان قرآن به بلوار مدرس، تکمیل 
بلوار حضرت خدیجه)س( و اصلاح تقاطع های هندســی 

یزددانست. 
حجت السلام »سید ناصر حیدری« سخنگوی شورای شهر 

یزد نیز ضمن ارائه توضیحاتی در مورد منابع و محل
صرف بودجه شــهر در حوزه های مختلف، اظهار کرد: ۲۱ 
درصد از بودجه عمرانی شــهر برای حوزه محیط زیست و 

هفت درصد نیز صرف موارد فرهنگی شهر خواهد شد.
وی گفت: در بخش ســرانه صرفــاً افزایش ۵ درصد را در 
بودجه ۱404 نسبت به سال جاری لحاظ کرده ایم تا کمترین 

فشار به مردم وارد شود.
حیدری اظهار کرد: در بحث ســرانه بهای خدمات با تاکید 
بر عدالت محوری، در بودجه ســال آینده سعی شده تا در 
بخش های عمومی و مناطق کمتر برخوردار شــهر کمتر از 

بخش های برخوردار، بهای خدمات منظور شود.
به گزارش خبرنگارما»مجید تجملیان« رئیس کمیســیون 
شهر هوشــمند و بهبود روش ها در شــورای اسلامی شهر 
یزد نیز اظهارداشــت: منظومه خدمات یکپارچه »یزد من« 
مهمترین دستاورد این کمیسیون در دوره ششم شورای شهر 
 اســت که هم اکنون ۱40 هزار نفر در شــهر یزد عضو آن 

هستند.
وی با اشاره به گســتردگی خدمات این منظومه، گفت: در 
حال حاضر ۱0 خدمت اصلی و هر کدام حدود شش خدمت 
فرعی در این منظومه ارائه می شــود و امیدواریم در ســال 

جاری خدمات دیگری نیز به این منظومه اضافه شود.
وی  فعــال ســازی نظــام مدیریت امنیــت اطلاعات در 
مجموعه شهرداری و ســازمان ها و مناطق تحت پوشش 
آن راازدیگراقدامــات دانســت واظهارداشــت : اصلاح 
ماموریت های مرکز خلاقیت و فناوری های نوین شهری نیز 

در این دوره از شورای شهر عملیاتی شد.
وی همچنیــن بــه راه اندازی یگان پهبــادی برای نظارت 

براموری شهری دریزد خبرداد.

یزد، درتبه سوم هوشمندسازی درکشور

ثبت نام ثبت نام ۱۱۱۱هزار یزدی در المپیاد ورزش محلات تاکنون هزار یزدی در المپیاد ورزش محلات تاکنون 

فروردین :
دوســتانتان ســعی می کنند که ارتبــاط قوی  و 
نزدیک تری با شــما برقرار کنند. به آنها نزدیک 
شــوید و زمان بیشــتری را با هم وقت بگذرانید اما هرگز اجازه 
ندهید که از چهارچوب های زندگی شخصی شما عبور کنند.اگر 
بین دو موضوع تصمیم گیری برایتان سخت شده است؛ با یک فرد 

متخصص مشورت کنید تا بتوانید بهترین تصمیم را بگیرید.
  اردیبهشت :

در زمان بسیار نزدیک اتفاقات بزرگی برای شما 
رقم خواهد خورد که روحیه تان را بهبود می بخشد.

اگر می خواهید ارتقای شغلی پیدا کنید و از لحاظ 
مالــی قدمی روبه جلو بردارید؛ باید حــوزه کاری خود را جدی 
بگیرید. سعی کنید زمان بیشتری را برای خودشناسی بگذارید تا 

با تک تک روحیات و عواطف خود آشنا شوید.
  خرداد :

امروز خبر خوبی می شنوید و مشکلات مالی که 
تاکنون با آن دســت وپنجه نرم می کرده اید را حل 
می کند.برای آنکه بتوانید آینده شغلی بهتری داشته 
باشید؛ باید اعتمادبه نفس خود را افزایش دهید پس از تمرین های 
افزایش اعتمادبه نفس نهایت استفاده را ببرید. اگر درباره نزدیکانتان 
احساس حسادت می کنید؛ بهتر است آن را کمی کنترل کنید و بیشتر 

توجه خود را برای پیشرفتتان به کار بگیرید.
  تیر :

اگرچه امروز ممکن است روزی پرمشغله با کار و 
تعهدات اجتماعی باشد، اما مهم است که زمانی را 
برای تمرکز بر معنویات خود اختصاص دهید.در 
صورتی که با یک بیماری مزمن دست و پنجه نرم می کنید، تلاش 
کنید یک درمان جدید پیدا کنید. با توجه به آب و هوای مرطوب، 
شــانس شما برای بهبودی افزایش می یابد و می توانید گزینه های 

درمانی جایگزین مناسب را در نظر بگیرید.
  مرداد :

مطمئن باشید که موفقیت های بزرگی در انتظار شما 
خواهد بود. تنها لازم است که دست از تلاش کردن 
برنداریــد و ناامید نشــوید.اگر به تازگی تصمیم 
گرفته اید که یک فعالیت جدید شروع کنید؛ از امروز و فردا کردن 
دست بردارید و هرچه سریع تر دست به اقدام بزنید. ارتباط خود را 
با افراد منفی که در اطرافتان هستند به کمترین حالت ممکن برسانید 
و سعی کنید خود و خانواده تان را از این فضاهای منفی نجات دهید.

 شهریور :
اگر بتوانید حس نگرانی و استرس را از خودتان 
دور کنید؛ به زودی می توانید یک زندگی جدید و پر 
از آرامش را تجربه کنید.در محل کار خود صادقانه 
رفتار کنید؛ اما از توضیح دادن بیش از اندازه به همکارانتان بپرهیزید. 
ورزش هایی مثل پیاده روی؛ پیلاتــس و یوگا می تواند علاوه بر 

سلامت جسم شما بر سلامت روحی تان کمک بسیاری کند.
 مهر :

این روزها بیش از گذشــته به احساســات و 
ندای قلب خود گوش دهید؛ البته ســعی کنید 
در ایــن میان هیچگاه منطق را فراموش نکنید 
و در تصمیماتتان از هر دوی آنها کمک بگیرید.شــما همیشه 
زمان زیادی را برای خانواده خود گذاشته اید و برای آنها ارزش 
زیادی قائل بوده اید؛ اما بهتر است امروز بیشتر به فکر خودتان 

باشید.
 آبان :

بیشــتر در زندگی ریسک داشــته باشید و از 
حاشیه امنی که دارید فاصله بگیرید؛ بااین حال 
عجله را کنــار بگذارید و با صبر پیش برید.کارهایی را انجام 
دهید که تابه حال انجام نداده اید تا به نتایجی دست پیدا کنید که 

هیچ وقت برایتان اتفاق نیفتاده بود.
 آذر :

بسیار فداکار و مهربان هستید؛ اما گاهی این نوع 
رفتار شما باعث می شود تا آسیب ببیند؛ بنابراین 
بهتر و بیشتر برای خودتان وقت بگذارید و برای 
هدفــی که در زندگی دارید تمام تلاش خود را به کار بگیرید.
در زندگی خود واقع بین باشید و در مورد چیزی اغراق نکنید و 

خیال پردازی بیش از حد را کنار بگذارید.
 دی :

در چند روز گذشته به نتایجی رسیده اید که باعث 
شده زندگی تان به طور کامل دستخوش تغییراتی 
شود و دیدگاه تان به طور کامل تغییر کند.احتمالًا 
می خواهید در برخی از ارتباطات گذشــته تان تجدیدنظر کرده و 
دوباره با آن افراد ارتباط برقرار کنید. از اهداف خود شناخت بهتری 

داشته باشید و در جهت رسیدن به آنها بیشتر تلاش کنید.

   بهمن :
امروز زمان مناسبی است تا اتفاقات تازه ای را رقم 
بزنید و انــرژی درونی تان را دوباره بازیابی کنید.
تغییرات زیادی در شغل شما ایجاد خواهد شد که 
نشان دهنده زمان مناسب برای تغییر شغلتان است.سعی کنید بیشتر 
در جمع ها و محافل گروهی حضور پیدا کنید. پروژه های کاری شما 
به بهترین شکل ممکن به پایان می رسد و همین باعث می شود که 

رضایت بهتری از زندگی خود به دست آورید.
  اسفند : 

امروز زمان مناسبی برای نشان  دادن استعدادهایتان 
به دیگران است؛ بنابراین سعی کنید تا این کار را در 
یک محفل عمومی انجام دهید تا همگان را محو 
توانایی هایتان کنید.خودتان را برای اجرای کارهایی که تابه حال یاد 
گرفتید آماده کنید؛ اما مراقب باشید تا بلندپروازی بیش از حد کار 
دستتان ندهد.نگذارید حرف های دیگران باعث رنجش شما شود و 
سعی کنید حتی در شرایط سخت دست از تلاش برندارید. همیشه 
برنامه ریزی منعطفی داشته باشید تا در صورت به وجودآمدن یک 
اتفاق غیرقابل  پیش بینی بتوانید برنامه تان را در همان لحظه تغییر 

دهید.

علیرضا خائری زاده سرویس استانها // معاون شهردار 

و رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
یزد از ثبت نام ۱۱هزار یزدی در المپیاد ورزش محلات 

طی دوماه خبر داد.
به گــزارش خبرنگار دریا ؛  مصطفی زارع زاده معاون 
شهردار و رئیس ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری یزد گفت: ۱۱هزار یزدی در دوازدهمین دوره 
المپیــاد ورزش محلات یزد طی دو ماه ثبت نام کردند 
که این رویداد را به یکی از بزرگترین و پرمخاطب ترین 

رویدادهای ورزشی استان تبدیل کرده است. 
وی افزود: این آمار چشمگیر نشان دهنده شور و اشتیاق 
مردم یــزد به فعالیت های ورزشــی و ترویج فرهنگ 

ورزش در جامعه است.

زارع زاده ادامــه داد: هــدف اصلی ایــن رویداد فقط 
برگزاری مســابقات نیســت، بلکه ایجاد بستری برای 
شناسایی استعدادهای ورزشی و فراهم کردن امکانات 

لازم برای پرورش آنها می باشد. 
معاون شــهردار و رئیس ســازمان فرهنگی اجتماعی 
ورزشی شهرداری یزد افزود: با توجه به استقبال بی نظیر 
مردم یزد از این رویداد، پیش بینی می شــود که امسال 

شاهد رقابت های جذاب و هیجان انگیزی باشیم.
وی با اشــاره به برگــزاری برخی رشــته ها، گفت: 
رشــته های هندپلو بانوان، هندبال بانوان، بســکتبال 
۳*۳میکرو بانوان، کاراته آقایان و بانوان، اتلو آقایان 
و بانوان، اسکواش آقایان بانوان، گلبال، بوچیا، فوتبال 

رومیــزی جانبازان وتوانیابــان )آقایان.بانوان( برگزار 
شــده اســت و علاقه مندان می توانند بــا مراجعه به 
 سایت  yazdfarhang.ir نســبت به ثبت نام خود

 اقدام نمایند .
زارع زاده ادامه داد: دوازدهمیــن دوره المپیاد ورزش 
محلات یزد نه تنها فرصتی برای رقابت های ورزشــی 
اســت، بلکه جشنواره ای از شور و نشاط و همبستگی 
اجتماعی خواهد بود که امید اســت با برگزاری موفق 
آن، گام های موثری در راستای توسعه ورزش در استان 

یزد برداشته شود.
وی در پایان افزود: بی شک این رویداد می تواند الگویی 
برای ســایر استان ها باشد تا با الهام از آن، رویدادهای 
مشــابهی را برگزار و فرهنــگ ورزش را در جامعه 
نهادینه سازند زیرا که نشاط و سلامتی از جاده ورزش 

می گذرد.
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  عنوان کتاب : داشتن و نداشتن
نویسنده : ارنست همینگوی

 To Have and Have( کتاب داشتن و نداشتن
noT( یکی از آثار برجسته ی نویسنده ی مشهور 

آمریکایی، ارنســت همینگوی، است که در سال 
۱۹۳۷ منتشــر شد. این رمان کوتاه که در مقایسه 
با دیگر آثار همینگوی، داستانی به نسبت ساده تر 
دارد، به طور عمیق به مشکلات اقتصادی، اجتماعی 
و اخلاقی انسان ها در دوره ای پرتنش و بحران زده 
پرداخته است.داســتان حول محور شــخصیت 
اصلی کتاب، هری مورگان، می چرخد. هری یک 
ماهیگیر است که در فلوریدا زندگی می کند و در 
حالی که درگیر مشکلات مالی شدید است، وارد 
دنیای تبهکاران می شــود. او از یک طرف تلاش 
می کند تا زندگی خــود و خانواده اش را از طریق 
کار صادقانه در دریا بهبود بخشد و از طرف دیگر 
به دلیل فشــارهای اقتصادی، مجبور می شود تا 
دست به کارهای غیرقانونی بزند. او در موقعیتی 

قرار می گیرد که باید بین اخلاق و بقا انتخاب کند.
همینگوی در این رمــان، به طور ماهرانه ای تضاد 
میان طبقات اجتماعی را به نمایش می گذارد. در 
یکی از مقاطع داســتان، هری که در تلاش برای 
زندگی بهتر اســت، با مفهومی به نام داشــتن و 
نداشتن مواجه می شود؛ و به این ترتیب، نویسنده 
به یکی از بزرگ ترین بحران های انســانی اشاره 

می کند: تفاوت هایی که بر اســاس فقر و دارایی 
ایجاد می شود، نه تنها در زندگی اقتصادی بلکه در 
زندگی اجتماعی و حتی اخلاقی انسان ها تأثیرگذار 
اســت. هری مورگان مجبور است در مواجهه با 
ظلم و فســاد، در درون خود در جســت وجوی 
حقیقتی باشد که تنها از طریق مبارزه و زنده ماندن 
به دست می آید.سبک نوشتاری همینگوی در این 
کتاب، مانند سایر آثارش، ساده و بی پیرایه است. 
او از جملات کوتاه و مستقیماً به هدف زدن استفاده 
می کند، که حس تیزهوشــی و بی رحمی دنیای 
واقعی را به خوبی انتقال می دهد. همچنین، از طریق 
دیالوگ های دقیق و واقعی، شخصیت ها و دنیای 
ذهنی آن ها به طور مؤثری نمایان می شود.این کتاب 
در عین حال که موضوعاتی چون فقر، بقا، و قدرت 
اجتماعی را در خود دارد، به ویژه برای علاقه مندان 
به تحلیل های اجتماعی و روانشناسی شخصیت ها 
جذاب خواهد بود. همچنین، علاقه مندان به آثار 
همینگوی و بررســی اثرات جنگ و بحران های 

اقتصادی بر روان انسان ها، می توانند از آن بهره مند 
شوند.

برشی از کتاب 
“او هیچ وقت به یاد نمی آورد که چگونه به دریا 
رفته بود. همه چیز، از شــب پیش شروع می شد، 
وقتی کــه در بندر کوچک کوبایــی، ماهی های 
چمباتمه زده در داخل ســبدهای خود در انتهای 
کشتی او انتظار می کشــیدند. وقتی به یاد آورد، 
دیگر شب نبود، بلکه روز بود، و آنچه که در دریا 
می گذشت، چیزی بیشتر از یک رویای توخالی به 
نظر نمی رسید.”این قطعه نمونه ای از سبک نوشتاری 
خاص همینگوی است که در آن از جملات ساده و 
در عین حال تأثیرگذار استفاده می کند. او هیچ گونه 
توصیف اضافی نمی دهد و به جای آن، فضای ذهنی 
شخصیت ها را از طریق گفتگو و انتخاب کلمات 
دقیق خلق می کند. همینگو در این اثر مانند سایر 
آثارش، بر واقعیت های انسانی و روابط پیچیده میان 

انسان ها در شرایط سخت تأکید دارد.

 بندر خمیر، یکی از جاذبه های مهم گردشگری در جنوب ایران، در استان هرمزگان 
واقع شده است. این شهر کوچک اما پراهمیت، با ترکیبی از طبیعت بی نظیر، آثار تاریخی 
با ارزش و فرهنگ محلی اصیل، مقصدی شگفت انگیز برای مسافران و علاقه مندان به 
تاریخ، طبیعت و مردمان خونگرم جنوب است. این شهر، عنوان »اولین شهر ملی تالابی 
ایران« را یدک می کشد و همچنان توانسته است هویت تاریخی خود را در دل توسعه 
مدرن حفظ کند. در ادامه، شما را با بندر خمیر و ویژگی های منحصر به فرد آن آشنا 
خواهیم کرد. بندر خمیر در فاصله ۹۵ کیلومتری بندرعباس و ۱۱0 کیلومتری بندر 
لنگه قرار دارد. این شهر از سمت شمال با کوه های جنوبی زاگرس، از جنوب با تالاب 
بین المللی خورخوران، از شرق با شهر پهل و از غرب با روستای دژگان همسایه است. 
این موقعیت جغرافیایی ویژه، باعث شده بندر خمیر طبیعتی متفاوت و متنوع داشته 
باشد؛ از کوهستان های بکر گرفته تا جنگل های حرای شناور و تالاب های چشم نواز. 
با توجه به سرشماری سال ۱۳۹۵، جمعیت این شهر حدود ۳0 هزار نفر است. مردم 
بندر خمیر، عمدتاً مسلمان و اهل سنت هستند و به داشتن اخلاق نیکو و مهمان نوازی 
شهرت دارند. تاریخ بندر خمیر به دوره های بسیار دور بازمی گردد. نام قدیمی این شهر 
»جمیر« بوده که به معنای محل تجمع است. مردم برای فعالیت هایی نظیر صید مروارید، 
ماهیگیری و برگزاری مراسم مذهبی به این منطقه می آمدند و به مرور زمان نام »جمیر« 
به »خمیر« تغییر یافت. بندر خمیر، به دلیل نزدیکی به خلیج فارس و دسترسی به دریا، 
همیشــه یکی از نقاط مهم تجاری و بازرگانی ایران بوده است. وجود صنایع بزرگی 
همچون کارخانه های گچ و سیمان خمیر، شهرک های صنعتی و همچنین امکان انتقال 

کالا از طریق دریا، اهمیت اقتصادی این شهر را بیشتر کرده است.
 جنگل های حرای بندر خمیر

یکی از زیباترین و منحصربه فردترین جاذبه های طبیعی بندر خمیر، جنگل های حرا 
است. این جنگل ها با مساحت ۸۶ هکتار در تالاب خورخوران واقع شده اند. درختان 
حرا در آب شور رشد می کنند و در هنگام مد آب، گویی جنگل روی آب شناور است. 
این جنگل ها محل زندگی انواع پرندگان مهاجر، ماهیان و موجودات دریایی هستند. 
قایق سواری در میان این جنگل ها، تجربه ای فراموش نشدنی برای هر گردشگر است.

 تالاب خورخوران
تالاب بین المللی خورخــوران، بزرگ ترین تالاب دریایی ایران و یکی از مهم ترین 
تالاب های جهان اســت که در جنوب بندر خمیر قرار دارد. این تالاب به دلیل تنوع 
زیستی بالا و نقش حیاتی در چرخه اکوسیستم منطقه، در فهرست کنوانسیون رامسر 
به ثبت رسیده است. این تالاب محل زندگی پرندگانی نظیر فلامینگو، پلیکان و انواع 
مرغابی اســت و گردشگران بسیاری را برای تماشای حیات وحش به خود جذب 

می کند.
 آثار تاریخی بندر خمیر

قلعه خمیر
یکی از مهم ترین آثار تاریخی بندر خمیر، قلعه خمیر است. این قلعه که کاربرد نظامی 
داشته، دارای برج های دیده بانی، خندق های محافظتی و آب انبار بوده است. متأسفانه 
امروزه تنها بخش هایی از این قلعه باقی مانده، اما بازدید از آن همچنان شــما را به 

سفری در دل تاریخ می برد.
 پل لاتیدان

پل لاتیدان یا پل کول، از شاهکارهای معماری دوران صفویه است که برای حمل ونقل 
و بیرون راندن پرتغالی ها از منطقه ســاخته شد. این پل با طول ۱۵00 متر، یکی از 
طولانی ترین پل های تاریخی ایران است. بخش هایی از این پل طی سیلابی نمایان 

شد و اکنون قابل بازدید است.

عکس روز

تالاب خورخوران بندرخمیرتالاب خورخوران بندرخمیر

نرخ سالمندینرخ سالمندی

محمدعلی رجبیمحمدعلی رجبی

 داود مرزی زاده داود مرزی زاده

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش             09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی                          034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده                         09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                                 09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                             09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد                        09211487009

سفری متفاوت به بندر خمیر 
تجربه ای به یادماندنی در جنوب ایران

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای اطراف ما 
در حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

کشــف ردپای آب مایع در دریاچه باســتانی 
مریخ

  کاوشــگر کنجکاوی ناسا شواهدی از آب مایع را در 
یک دریاچه باستانی مریخ کشف کرده است. این کشف 
علمی می تواند تاریخچه مریخ را بازنویسی کند. کاوشگر 
کنجکاوی ناسا )Curiosity( کشفی شگفت انگیز در 
ســیاره سرخ انجام داده است. این کاوشگر توانسته آثار 
امواج آب مایع را روی سطح مریخ ثبت کند؛ شواهدی که 
نشان می دهد این سیاره در گذشته برای مدت طولانی تری 
نسبت به آنچه قبلا تصور می شد، دارای آب مایع در سطح 

خود بوده است.
شواهدی جدید از دریاچه های باستانی مریخ

به گزارش خبرآنلاین، دانشمندان مدت ها است که می دانند 
در گذشته مریخ دارای آب بوده، اما تاکنون تصور می شد 
که تمامی آب های سطحی آن زیر لایه هایی از یخ پنهان 

بوده اند. با این حال، تصاویر جدیدی که توسط کاوشگر 
کنجکاوی ثبت شــده نشان دهنده ساختارهایی شبیه به 
 Gale( امواج آب در دو نقطه متفــاوت از دهانه گیل
Crater( است. این الگوهای موج مانند که »ریپل« 
یا موج های کوچک نامیده می شــوند، زمانی تشــکیل 
می شــوند که باد روی سطح آب تأثیر بگذارد و آن را به 
حرکت درآورد.کشف این موج ها بدین معنا است که آب 
مایع آزادانه و بدون پوشش یخی در سطح مریخ جریان 
داشته و تحت تأثیر باد و جو مریخ بوده است. این یافته 
برخلاف برخی مدل های آب وهوایی پیشین، نشان می دهد 
که مریخ در گذشته دارای جوی متراکم تر و گرم تر بوده 
که اجازه وجود آب مایع را برای مدت طولانی تری داده 
است.دانشمندان برای تخمین اندازه دریاچه باستانی مریخ، 
ارتفاع و فاصله بین موج های کوچک روی ســطح این 
سیاره را بررسی کردند. ارتفاع این امواج حدود ۶ میلی متر 

و فاصله بین آن ها بین 4 تا ۵ سانتی متر است. این ابعاد 
نشان می دهد که دریاچه ای که این امواج را ایجاد کرده، 
کمتر از ۲ متر عمق داشــته است.این آثار در دو دریاچه 
خشک شده مختلف در دهانه گیل کشف شده اند که سن 
آن ها حدود ۳.۷ میلیارد ســال تخمین زده می شود. این 
موضوع بیانگر این است که مریخ برای مدت طولانی تری 
شرایط مناســبی برای وجود آب مایع و احتمالا حیات 

میکروبی داشته است.
آیا مریخ میزبان حیات بوده است؟

یکی از پیامدهای مهم این کشف، افزایش احتمال وجود 
حیات در گذشته مریخ است. دانشمندان معتقدند که اگر 
آب مایع برای مدت طولانی تری در سطح این سیاره باقی 
مانده باشد، احتمال این که میکروارگانیسم هایی فرصت 

رشد و تکامل داشته باشند، بیشتر می شود.
کلر موندرو، رسوب شــناس دانشگاه کلتک و نویسنده 

اصلی این مطالعه، می گوید:
شکل این موج ها تنها زمانی می تواند ایجاد شود که آب 
مایع آزادانه در تماس با جو باشد و تحت تأثیر باد قرار 
بگیرد.این یافته، امیدها را برای کشف نشانه هایی از حیات 
میکروبی در نمونه های سنگی مریخ بیشتر می کند.امروز 
سیاره مریخ به یک بیابان سرد و خشک تبدیل شده است. 
دانشــمندان بر این باورند که این سیاره در گذشته دارای 
اتمسفر ضخیم تر و آب های سطحی فراوانی بوده، اما به 
مرور زمان میدان مغناطیسی خود را از دست داده است. 
این اتفاق باعث شده که بادهای خورشیدی بخش زیادی 
از جو مریخ را از بین ببرند و در نتیجه، آب مایع آن نیز به 
فضا تبخیر شود.این فرایند میلیاردها سال طول کشید و در 
نهایت مریخ را به آن چیزی که امروز می بینیم، یعنی یک 
سیاره خشک و خشن با شواهدی از گذشته ای مرطوب و 

پر از حیات احتمالی، تبدیل کرد.

تازه ها

اینفوگرافی


